
Gen. Peng Teh-huai 
opuścił Polskę

WARSZAWA. 21 bm. opu
ścił Warszawę, udając się do 
Pekinu, wicepremier Rady 
Państwowej i minister obrony 
narodowej Chińskiej Republi
ki Ludowej generał Peng Teh- 
huai, który brał udział w Kon 
ferencji Warszawskiej państw 
europejskich w sprawie zapew 
nienia pokoju i bezpieczeństwa 
w Europie w charakterze ob
serwatora z ramienia Chińskiej 
Republiki Ludowej.

Na lotnisku Okęcie wice
premiera Peng Teh-huaia oraz 
towarzyszące mu w podróży 
osoby żegnali: pierwszy zastęp 
ca Prezesa Rady Ministrów 
Zenon Nowak, wiceprezes Ra
dy Ministrów i minister obro
ny narodowej Marszałek Pol
ski Konstanty Rokossowski, 
minister spraw zagranicznych 
Stanisław Skrzeszewski, wice
minister obrony narodowej 
szef sztabu generalnego WP 
generał broni Jerzy Bordzi- 
łowski, wiceminister obrony 
(narodowej, ąąef Głównego Zn- 
trądu Politycznego WP gene
rał brygady Kazimierz Wita- 
szewski, przewodniczący Pre
zydium Rady Narodowei w m. 
st. Warszawie Jerzy Albrecht 
i dyrektor protokółu dypioma 
tycznego MSZ Edward Bartol.

Wicepremier Peng Teh-huai 
wygłosił przed mikrofonem 
Polskiego Radia przemówienie, 
w którym m. in. stwierdził:

Chociaż oba nasze kraje 
dzieli od siebie wielka odleg
łość geograficzna, łączy nas 
wspólna idea obrony pokoju 
światowego i budowy socjaliz
mu. Wszystkie Wasze sukcesy 
uważamy za swoje własne. 
Wzbudzają one w nas wielki 
zachwyt. Witamy z radością 
doniosłe osiągnięcia narodu poi 
skiego i Wojska Polskiego i ży 
czymy dalszych, jeszcze więk
szych i wspanialszych sukce
sów w rozbudowie Waszej 
ojczyzny, w zapewnieniu jej' 
bezpieczeństwa i w ^nlce o; 
utrwalenie pokoju na całymi 
świeci e. ‘

li Miejska Konferencja
Sprawozdawczo-Wyborcza
ZMP w Koszalinie

W piątek 20 bm. zakończyła 
obrady V Miejska Konferencja 
Sprawozdawczo - Wyborcza 
ZMP w Koszalinie.

Sprawozdanie z działalności 
ustępującego zarządu wygłosił 
przewodniczący tow. Romuald 
Pawlikowski. Obejmowało ono 
całokształt życia organizacyj
nego w naszym mieście.

W omawianym okresie po
ważnie wzrosła ilość członków 
organizacji. Na terenie Kosza
lina istnieje obecnie 156 kół 
ZMP przy zakładach pracy, 
instytucjach i szkołach. Mło
dzież koszalińska bierze coraz 
ż>wsz.y udział w życiu poli
tycznym <kraju. Dowodem te
go ’ jeśt duże zaktywizowanie 
się jej w takich akcjach jak 
wybory do rad narodowych, 
przygotowania do II Zjazdu 
ZMP, kampania zbierania pod 
plsów pod Apelem Wiedeń
skim. Wielu zetempowców zo
stało wyróżnionych przez ko-

Franta za

Sosnowieckie zakła
dy Budowy Kotłów 
im. Rewolucji 1S05 ro

ku produkują między inny
mi kotły parowe dla Chiń
skiej Republiki Ludowej.

Na zdjęciu: Stanisław Mi
gała pracuje przy wykań
czaniu kotła parowozowego.

(C'AF — fot. Seko)

Izba Ludowa NRD
ratyfikowała układ warszawski
BERLIN. 20 bm. odbyło się 

szóste posiedzenie plenarne Iz
by Ludowej — Niemieckiej Re 
publiki Demokratycznej. Porzą 
dek dzienny obejmował sprawę 
ratyfikacji układu o przyjaźni, 
współpracy i pomocy wzajem
nej, podpisanego w Warszawie. 
Na posiedzenie przybyli amba
sadorowie i posłowie państw 
zaprzyjaźnionych oraz liczni 
przedstawiciele prasy. Posiedze
nie otworzył p. o. przewodni
czącego Izby Ludowej Hermann 
Matem. Po zaprzysiężeniu no- 
womianowanych ministrów i za 
aprobowaniu przez Izbę oświad 
czenia prezydium w sprawie 
przekazania przez Związek Ra 
dziecki Niemieckiej Republice 
Demokratycznej zbiorów Ga
lerii Drezdeńskiej — zabrał

Chłopi i młodzież 
naszego województwa 

przystępują do czynu melioracyjnego
Mamy w naszym wojewódz

twie około 160 tys. ha ląk i 
pastwisk, a więc obszar, który 
powinien nam całkowicie za
pewnić wystarczającą ilość pa
szy dla hodowli. Tymczasem 
w zimie w wielu gospodar
stwach PGR, spółdz. prod., czy 

pełną poświęcenia i wzorową 
pracę. Niemałymi osiągnięcia
mi może się również poszczy
cić młodzież zatrudniona bez
pośrednio w produkcji. Powsta 
ło wiele brygad produkcyj
nych np. w Spółdzielni Me
chaników Samochodowych, w 
Fabryce Mebli, w Spółdzielni 
Pracy Tapicerów i innych za
kładach. Coraz lepiej pracują 
młodzieżowe zespoły artystycz 
ne i kola sportowe.

(Dokończenie na 2 sir.)

li KOŃCU lutego br. rozpo- 
’’ częto w Chinach eksploa

tację nowej kopalni Szwang- 
yaszan w prowincji Hetluna- 
klang. Kopalnię zaprojektowa 
II inżynierowie chińscy przy 
wydatnej pomocy specjalistów 
radzieckich.

Na zdjęciu: widok kopalni.

(kład warszawski 
przekazany 
do Komisji Spraw 
Zagranicznych 
Kady
Najwyższej ZSRR

MOSKWA. Agencja TASS 
donosi:

Rada Ministrów ZSRR skie
rowała do Prezydium Rady 
Najwyższej ZSRR w celu ra
tyfikacji układ o przyjaźni, 
współpracy i pomocy wzajem
nej między Ludową Republiką 
Albanii, Ludową Republiką 
Bułgarii, Węgierską Republiką 
Ludową, Niemiecką Republiką 
Demokratyczną. Polską Rzecz
pospolitą Ludową. Rumuńską 
Republiką Ludową. Związkiem 
Socjalistycznych Republik Ra
dzieckich i Republiką Czecho
słowacką. podpisany w Warsza 
wie dnia 14 maja 1955 roku.

Wobec mającego nastąpić 
rozpatrzenia sprawy ratyfika
cji wspomnianego układu. Pre 
izydium Rady Najwyższej 
ZSRR przekazało go do komi- 

| sił spraw zagranicznych Rady 
Związku i Rady Narodowości 

i Rady Najwyższej ZSRR.

głos premier Otto Grotewohl, 
abv złożyć sprawozdanie z Kon 
ferencji Warszawskiej i omówić 
historyczne znaczenie podpisa 
nego na niej układu.

W zakończeniu swego prze
mówienia Otto Grotewohl wez
wał deputowanych do Izby Lu
dowej, aby ratyfikowali podpi 
sany przez delegację rządową 
Niemieckiej Republiki Demokra 
tycznej układ warszawski o 
przyjaźni, współpracy i pomo
cy wzajemnej.

Wniosek premiera Grote- 
wohla deputowani do Izby Lu
dowej przyjęli burzliwą owacją.

Izba Ludowa Niemieckiej Re 
publiki Demokratycznej jedno
myślnie zaaprobowała układ 
warszawski.

u chłopów indywidualnych 
daje się odczuć brak pasz ob
jętościowych. Przyczyna jest 
ogólnie znana — słaba wydaj
ność naszych łąk. Wystarczy 
powiedzieć, że tylko 9 ‘tys. ha 
łąk jest zagospodarowanych i 
daje prawidłowe plony wyno
szące 60—80 q siana z ha, pod
czas gdy olbrzymia większość 
jest przeważnie zakwaszona, za 
niedbana, a plony są małe.

Decydującym czynnikiem 
zwiększenia żyzności naszych 
łąk i pastwisk jest przede 
wszystkim melioracja.

(Dokończenie na 2 sir.)

WARSZAWA. IV dniach Oświaty, Książki i Prasy w do
mach kultury i świetlicach, w szkołach i w zakładach pra
cy otwarto liczne wystawy obrazujące 10-letni dorobek 
Polski Ludowej w dziedzinie rozwoju oświaty.

Wielki dorobek Polski Ludowej 
w dziedzinie rozwoju oświaty
Realizujemy zasadę 
7-klasowego wykształcenia 
dla wszystkich dzieci

Na tym polu w latach wła
dzy ludowej kraj nasz doko
nał ogromnego kroku naprzód. 
Oto np. w bież, roku naukę w 
średnich szkołach ogólnokształ 
cących kończy blisko 35 tys. 
młodzieży, czyli z górą dwa ra 
zy więcej niż w ostatnich la
tach przed wojną, a w 7-klaso 
wych szkołach podstawowych 
o 100 tys. uczniów więcej niż 
przed wojną.

Jeszcze w roku szkolnym 
1946 — 1947 było w Polsce 
przeszło 20 tys. szkół podsta
wowych, ale tylko czwarta ich 
część posiadała 7 klasę. Prze- 
ważającyih bowiem przed woj 
ną typem szkoły na wsi była 
mieszcząca się w chłopskiej 
chacie szkółka z jednym na
uczycielem.

Obecnie kraj nasz posiada 
już przeszło 23 tys. szkół pod-

WBpnninłomyślny dar rządu radzieckiego

Rząd ZSRR przekazuje Polsce 
osiedle »Przyjaźń«

WARSZAWA. Rząd Związku 
Socjalistycznych Republik Ra
dzieckich zawiadomił rząd Pol 
skiej Rzeczypospolitej Ludo
wej o swym postanowieniu 
przekazania Polsce w darze o- 
siedla „Przyjaźń" w Warsza
wie, wzniesionego siłami i śród 
kami Związku Radzieckiego 
dla budowniczych Pałacu Kul
tury i Nauki im. J. Stalina.

Osiedle „Przyjaźń", składa
jące się z 83 budynków hote
lowych i 83 domków jednoro
dzinnych, posiada liczne urzą
dzenia sOcjalno-kulfuralne i u- 
slugowe, jak dom kultury, ki
no, stadion, ośrodek zdrowia, 
aptekę, łaźnię, przedszkole, żło 
bek, stołówki, sklepy itp.

Osiedle wyposażone jest w 
pełni w sieć urządzeń komu
nalnych, posiada wodociągi i 
kanalizację, sieć cieplną, zasi
loną w energię przez osiedlo
wą ciepłownie, sieć radiofonicz 
ną z radiowęzłem, drogi asfal
towe, oświetlenie uliczne, zie
leń osiedlową. Ogólna wartość 
przekazywanego Polsce w da
rze osiedla „Przyjaźń" ocenia 
na jest na 65 milionów złotych.

W związku z postanowieniem 
rządu radzieckiego. Prezes Ra 
dv Ministrów Polskiej Rze
czypospolitej Ludowej Józef 

stawowych, w tym ponad 14 
tys. pełnych szkół siedmiokla
sowych, to jest trzykrotnie wię 
cej niż przed wojną.

Jednocześnie z rozbudową 
szkolnictwa podstawowego roz 
winęła się również sieć śred
nich szkół ogólnokształcących. 
Liczba szkół tego typu z 611 
w 1946 roku wzrosła do 792 o- 
becnie.

Dźwignięto z ruin zniszczo
ne w czasie działań wojen
nych budynki szkolne oraz wy 
budowano setki nowych. Je
dynie w latach Planu 6-letnie 
go wzniesiono ponad 1 400 wy 
posażonych w nowoczesne u- 
rządzenia obiektów dla sekół 
podstawowych, średnich, ogól 
nokształcących i innych placó 
wek oświatowych.

Zlikwidowano również smut 
ną spuściznę rządów przedwo-

Cyrankiewicz przekazał Prze
wodniczącemu Rady Ministrów 
Związku Socjalistycznych Re
publik Radzieckich Nikołajowi 
Bułganinowi wyrazy głębokiej 
wdzięczności narodu polskie
go za wspaniałomyślny dar.

Rząd PRL postanowił w o- 
siedlu „Przyjaźń" zorganizo
wać „miasteczko studenckie".

Delegacja ZSRR weźmie udział 
w jubileuszowej sesji ONZ

NOWY JORK. W dniu 20 bm. 
stały przedstawiciel ZSRR w ONZ 
A. A. Sobolew przekazał sekreta
rzowi generalnemu ONZ odpo
wiedź ministra spraw zagranicz
nych ZSRR W. M. Mołotowa na 
list sekretarza generalnego z dnia 
22 marca 1955 r. W odpowiedzi 
stwierdza się, że delegacja Zwią
zku Radzieckiego weźmie udział 
w jubileuszowej sesji członków 
ONZ w San Francisco, która od
będzie się dla uczczenia 10 rocz
nicy podpisania Karty Narodów 
Zjednoczonych. W. M. Mołotow 
ma przybyć osobiście i zabrać 
głos podczas sesji.

Jubileuszowa sesja ONZ odbę-

jennych — analfabetyzm. W 
wyniku ofiarności i poświęce
nia nauczycieli, działaczy oś
wiatowych i młodzieży, kursy 
początkowego nauczania ukoń 
czyło u nas przeszło półtora 
miliona osób.

Władza ludowa podjęła i rę 
alizuje walkę o stworzenie 
wszystkim dzieciom w Polsce 

■możliwości zdobycia pełnego 
7-klasowego wykształcenia. 
Mimo, że wykonanie tych za
dań program wyborczy Ogól
nopolskiego Komitetu Frontu 
Narodowego przewiduje w 
okresie przyszłego planu 5-let 
niego, zostały one zrealizowa
ne już w niektórych okręgach 
kraju. Ogółem już w kraju 
89 proc, dzieci w wieku od 7 do 
14 lat ma możność uczenia się 
w pełnych 7-klaąowych szko
łach podstawowych.

dzie się w San Francisco w dniach 
20-26 czerwca br,* • •

LONDYN. Jak donosi agen
cja Routera, na jubileuszowy 
sesję ONZ w San Francisco 
udadzą się m. in. ministrowie 
spraw zagranicznych trzech 
mocarstw zachodnich. Ponie
waż jednocześnie bawić ma w 
San Francisco minister spraw 
zagranicznych ZSRR W. M. Mo
łotow - obserwatorzy dyploma
tyczni przewiduję, że podczas 
sesji jubileuszowej ONZ odbę
dą się wstępne rozmowy w celu 
przygotowania konferencji czte
rech wielkich mocarstw na naj
wyższym szczeblu.

Marynarze 
ze statku 
»Gottwald« 
wracają 
do kraju

SZTOKHOLM. We
dług otrzymanych tu 
doniesień, marynarze z 
załogi M/S „Gottwald" 
znajdują się już w dro
dze z Taiwanu do kraju. 
Przebywali oni na Taj
wanie z górą rok po za- 
trżymaniu ich statku 
przez marynarkę czang- ’ 
kaiszekowską. Maryna
rzom towarzyszy przed 
stawiciel Szwedzkiego 
Czerwonego Krzyża Aa- 
man. Ich powrót do kra
ju via Sztokholm ocze
kiwany jest w najbliż
szych dniach.



Przekazanie 
rządowi NRD 
materiałów 
archiwalnych

MOSKWA. Rada Ministrów 
ZSRR postanowiła przekazać 
rządowi Niemieckiej Republi
ki Demokratycznej materiały 
archiwów niemieckich, prze
chowywane w arćtiiwach 
ZSRR. Materiały te mają zna 
czenie państwowe i stanowią 
bogate źródło poznania historii 
Niemiec. Zawierają one wie
le dokumentów ministerstwa 
spraw zagranicznych Niemiec 
i Prus z lat 1837—1»45, mini
sterstwa spraw wewnętrznycn, 
sprawiedliwości, propagandy, 
Reichstagu i innych urzędów 
niemieckich.

Adnm Boryczka 
skazany 
na karę śmierci

WARSZAWA. 21 bm. Woj
skowy Sąd Garnizonowy w 
Warszawie ogłosił wyrok w 
sprawie Adama Boryczki, 
zdrajcy narodu polskiego — 
kolaboranta, mordercy pol
skich działaczy niepodległościo 
wych i partyzantów radziec
kich a następnie wieloletnie
go płatnego agenta wywiadu 
amerykańskiego i angielskie
go, szefa łączności delegatury 
WIN.

Wyrokiem sądu Adam Bo
ryczka skazany został na i karę 
śmierci.

Chłopi i młodzież naszego województwa
przystępują do czynu melioracyjnego

(Dokończenie z 1 str.)
Corocznie państwo przezna

cza olbrzymie sumy na inwe
stycje i konserwacją obiektów 
melioracyjnych. W bieżącym 
roku z funduszów* państwo
wych zostanie zmeliorowanych 
w naszym województwie 65 
procent łąk i pastwislk.

Chodzi o to, aby pracami me 
lioracyjnyml zostały objęte 
wszystkie stałe użytki zielone. 
Do urzeczywistnienia tego po
trzebna jest pomoc;mieszkań
ców wsi koszalińskiej, młodzie 
ży 1 zakładów pracy.

Corocznie setki 'gromad na
szego województwa stają do 
czynu melioracyjnego. W tym 
roku społeczna akcja meliora
cyjna trwa od 15łkwietnia do 
30 listopada 1 jużlteraz, mimo 
spóźnionej wiosny i trwają
cych jeszcze prac polowych 
szereg gromad przystąpiło do 
czynu melioracyjnego. Np. chło 
pi z Chrząstowa (pow. Człu
chów) wykonali już' 800 m bież, 
kanału, atchłopi z Sitna (pow. 
Szczecinek^ przeprowadzili pra 
ce melioracyjne wartości oko
ło 3 500 zł. ^Wartość prac me
lioracyjnych ł.Kregulacj a rzeki i 
konserwacjatkanałów) wyko
nanych przez gromadę Gwda 
Wielka w szczecineckim wy
nosi 10 500 zł. (Piękny przykład 
dała młodzież-Technikum Wo
dno-Melioracyjnego w Słup
sku. Realizując swoje zobowią 
zania oczyściła ona już 5,5 km 
rowu melioracyjnego. W każdą 
niedzielę można zobaczyć mło
dzież “tego technikum dzielnie 
pracującą przy meliorowaniu 
łąk w Darnnie.

Gdzie jest Adenauer?

Głosy prasy

O rozwoju stosunków
między Wschodem a Zachodem

NOWY JORK. Jak podaje 
prasa, sekretarz, generalny ONZ 
Hammarskjoeld oświadczył, że 
zjazd licznych dyplomatów do 
San Francisco na jubileuszową 
X Sesję ONZ stworzy pomyślną 
atmosferę do przeprowadzenia 
rozmów zarówno oficjalnych, 
jak też nieoficjalnych. „Nie wy 
daje mi się wykluczone — po 
wiedział on — że ministrowie 
spraw zagranicznych czterech 
mocarstw będą mogli skorzy
stać z tej okazji w celu nawią 
zania przynajmniej prywatnych 
kontaktów".

Dzienniki I czasopisma ame
rykańskie zamieszczają wiele 
artykułów na temat stosunków 
między Wschodem a Zachodem 
i różnych spornych problemów 
międzynarodowych. Np. ,,Na- 
tion" publikuje artykuł prof. 
Schumana na temat perspek
tyw rozwiązania problemu nie
mieckiego. Schuman opowiada 
się za zjednoczeniem i neutra 
lizacją Niemiec. Poddaje on kry 
tyce twierdzenie dyplomacji za 
ćhodniej, że udział republiki 
bońskiej w NATO jest koniecz 
ny ze względu na... bezpieczeń 
stwo Niemiec.

O przystąpieniu do czynu me 
lioracyjnego donoszą również 
chłopi wielu gromad.

Śmiałe są zamierzenia melio 
racyjne w tym roku. Rejon 
Wodno - Melioracyjny w Słup 
sku przewiduje wykonanie 
prac społecznych na sumę 
1 406 tys. zł, Rejon Wodno- 
Melioracyjny w Wałczu na su
mę 909 tys. zł, w Sławnie — 
862 tys. zł i w Szczecinku — 
621 tys. zł.
< i By cyfry te nie były tylko 
martwą pozycją na papierze 
— potrzebny jest szeroki u- 
dział w czynie melioracyj
nym chłopów i młodzieży z 
miast i wsi. Do społecznej ak
cji melioracyjnej powinny 
przystąpić wszystkie gromady, 
spółdzielnie produkcyjne i 
PGR-y. Trud poniesony przy 
czynie melioracyjnym opłaci 
się stokrotnie, zapłatą będzie 
większy urodzaj naszych pa
stwisk i łąk, możliwość dalsze
go rozwinięcia hodowli.

(Jar.)

Spływ wodami Polski 
do granicy pokoju

Dla uczczenia V Światowego 
Festiwalu Młodzieży i Studen
tów Polskie Towarzystwo Tury
styczno-Krajoznawcze oraz Li
ga Przyjaciół Żołnierza przy 
współudziale Związku Młodzie-

„Twierdzenie, że neutralne i 
nie uzbrojone Niemcy, których 
niepodległość, integralność i ne 
utralność byłyby zagwarantowa 
ne przez Moskwę, Paryż, Lon
dyn i Waszyngton, mogłyby 
paść... ofiarą agresji — pisze 
Schuman — jest równie fałszy
we, jak twierdzenie hitlerow
ców, że III Rzesza musi się uz
broić, aby bronić się przed czer 
woną agresją i wyimaginowaną 
inwazją ze strony Polaków, Cze 
chów lub Francuzów".

♦ * *
BERLIN. Wiele miejsca spra

wie stosunków między Wscho
dem a Zachodem poświęca w 
dalszym ciągu prasa zachodnio- 
niemiecka. „Od czasu konferen 
cji bloku wschodniego w War
szawie i wysunięcia przez 
ZSRR nowych propozycji roz
brojeniowych — pisze „Bonner 
Aussenpolitische Korrespon- 
denz" — szanse zjednoczenia 
Niemiec znacznie poprawiły się". 
Dziennik zwraca uwagę, że u- 
kład warszawski straci inoc o- 
bowiązującą, jeśli stworzony zo 
stanie europejski system bezpie 
czeństwa zbiorowego, oraz że 
radzieckie propozycje „zawiera 
ją po raz pierwszy w historii 
międzynarodowych rokowań 
rozbrojeniowych wyraźne
stwierdzenie, iż zjednoczenie 
Niemiec leży w interesie spra
wy rozbrojenia". Artykuł zwra 
ca uwagę również na to, że 
„rząd NRD zachowuje prawo 
do prowadzenia rokowań w 
sprawie przywrócenia jedności 
Niemiec". • e «

LONDYN. Prasa angielska w 
dalszym ciągu omawia zabiegi 
rządu republiki bońskiej w 
związku z ewentualną konferen

Uroczysta akademia
z okazji ’

10 rocznicy utworzenia KBW
WARSZAWA. Z okazji 10 

rocznicy utworzenia Korpusu 
Bezpieczeństwa Wewnętrznego 
odbyła się 21 bm. w sali Domu 
Kultury przy Al. Wyzwolenia 
w Warszawie uroczysta akade
mia. W prezydium akademii 
zasiedli: członek Biura Poli
tycznego KC PZPR, wiceprezes 
Rady Ministrów — Franci
szek Jóźwiak-Witold, minister 
spraw wewnętrznych — Włady 
sław Wicha, dowódca KBW —

ży Polskiej organizują w dniach 
od 25 czerwca do 1 września br. 
wielki „Spływ wodami Polski 
do granicy pokoju". Trasy spły 
wu o łącznej długości 4 600 km 
dla kajakowców 1 2 500 km dla 
żeglarzy, przebiegać będą naj
piękniejszymi szlakami wodny
mi, takimi jak San, Dunajec, 
Czarna Hańcza, Biebrza, Narew, 
Wisła i jez. Gopło.

Uczestnicy spływu otrzymają 
od organizatorów za niewysoką 
opłatą sprzęt turystyczny — ka 
jak, nąmiot dwuoł°howy, spiry 
tusową kuchenkę do gotowania 
itd. Na wszystkich szlakach u- 
rąądzone zostaną punkty zao
patrzeniowe,

Spływ odbywać się będzie w 
kilkunastu 7 — 16 dniowych 
turnusach. Terminy turnusów są 
różne. Toteż turyści będą mogli 
je dostosować do okresu swych 
urlopów.

Spływ odbywać się będzie sy 
Sternem sztafetowym. 25 czerw 
ca z kilkunastu miejscowości 
położonych nad szlakami wod
nymi wyruszą uczestnicy pierw 
szego turnusu.

Zakończenie spływu nastąpi 
1 września w Kostrzyniu i bę
dzie ono połączone w wielką po 
kojową manifestacją turystów 
NRD i Polski na Odrze, jako 
granicy pokoju. 

cją czterech mocarstw. Liberal
ny dziennik „The Star" stwier
dza, że aktywność dyplomatycz 
na przejawiana ostatnio przez 
Bonn wywołała zakłopotanie w 
Londynie. Dziennik „Daily 
Ekpress" pisze o „groźbach 
Adenauera" wobec mocarstw za 
chodnich. „Niemcy zachodnie 
— wskazuje dziennik — wystą 
piły już z protestem przeciwko 
postanowieniom traktatu austria 
ckiego, chociaż same zobowią 
zały się w układach paryskich 
do zaakceptowania tego trakta
tu". Zdaniem dzieńnika, istnieją 
obecnie obawy, że Adenauer za 
żąda takiej „rewizji układów 
londyńskich i paryskich”, która 
by jeszcze bardziej wzmocniła 
pozycję republiki bońskiej w 
bloku zachodnim.

53 państwa
Przyjęly zaproszenie 
na konferencję 
w sprawie pokojowego 
wykorzystania 
energii atomowej

NOWY JORK. Sekretarz ge 
neralny ONZ Hammarskjoeld 
podał do wiadomości, że mia
nowano 6 wiceprzewodniczą
cych międzynarodowej konfe
rencji w sprawie wykorzysta
nia energii atomowej w ce
lach pokojowych, Jednym z 
wiceprzewodniczących jest czło 
nek Akademii Nauk ŻSRR 
D. W. Skoblelcyn.

Sekretariat QNZ zakomuni
kował, że rządy 53 państw 
Przyjęły już zaproszenie na tę 
konferencję.

gen. bryg. Włodzimierz Muś, 
przedstawiciele Wojska Polskie 
go, WOP, MO i ORMO.

Akademię zagaił szef Zarzą
du Politycznego KBW — płk 
Puteczny. Zgromadzeni minu
tą milczenia uczcili pamięć bo
haterskich żołnierzy korpusu, 
którzy oddali swe życie w wal 
kach z faszystowskimi banda
mi.

Następnie zabrał głos mini
ster spraw wewnętrznych — 
Władysław Wicha, pozdrawia
jąc żołnierzy KBW i życząc im 
dalszych osiągnięć w Ich trud
nej pracy dla dobra Polskiej 
Rzeczypospolitej Ludowej.

Gorącymi oklaskami przyję
to odćżytanie depeszy z życze
niami i pozdrowieniami od do
wództwa wojsk wewnętrznych 
Związku Radzieckiego.

W imieniu wojsk wewnętrz
nych Republiki Czechosłowac
kiej pozdrowienia przekazał 
płk Jan Kucharz.

Referat na temat historii 
Korpusu Bezpieczeństwa We
wnętrznego wygłosił dowódca 
KBW — gen. bryg. Włodzi
mierz Muś.

Część oficjalną uroczystości 
zakończono odśpiewaniem „Mię 
dzynarodówkl".

W części artystycznej wystą
pił zespół pieśni i tańca Kor
pusu Bezpieczeństwa We
wnętrznego.

V Miejska Konferencja 
sprawozdawczo-wyborcza 
ZMP w Koszalinie

(Dokończenie z 1 sir.)
W całej jednakże pracy or

ganizacji zetempowskiej w Ko 
szallnie daje się wyraźnie za
uważyć akcyjność 1 kampanij
ność, niesłuszne odrywanie 
zagadnień produkcyjnych od 
kulturalnych 1 innych. Wyni
kiem tego jest m. in. duża 
płynność kadr pracowniczych, 
występujące tuż obok osiąg
nięć produkcyjnych chuligań
stwo (np. Fabryka Mebli, Frez. 
Woj. RN).

Poważnie zaniedbanym od
cinkiem życia organizacyjnego 
jest szkolenie zawodowe i ideo 
logiczne.

Uchwała podjęta przez kon
ferencję zobowiązują zarząd 
miejski do systematyczne! po
mocy kołom i aktywowi. Wska 
zuje ona również z naciskiem 
na konieczność szerszego włą
czenia młodzieży do spray/ 
produkcyjnych zakładu 1 obo
wiązek przodowania w pracy 
zawodowej.

Przewodniczącym nowowy
danego zarządu miejskiego 
ZMP w Koszalinie został po
wtórnie tow. Romuald Pawli
kowski. Na zastępców wybra
no łow. tow. Halabę i Gwi
nee.

(m)

nej re Związkiem Radzeckim. 
Zawarliśmy dwustronne układy 
z krajami demokracji ludowej. 
W lipcu mija 5 lat od dnia, 
w którym podpisaliśmy z Nie
miecką Republiką Demokra
tyczną układ o ostatecznym 
wytyczeniu istniejącej i niena
ruszalnej granicy na Odrze i 
Nysie. Obecnie na bazie tych 
dwustronnych układów, jakie 
łączę Związek Radziecki i kra
je demokracji ludowej, został 
utworzony ogólny system bez- 
peczeństwa, stalowy puklerz 
wspólnej siły i solidarności. 
Układ Warszawski nie jest tyl
ko sumą dotychczasowych U- 
kładów dwustronnych, ale jest 
wyrazem zwielokrotnienia sił 
państw obozu pokoju i ich 
zdolności obronnej.

Nigdy w przeszłości tak pla 
stycznie, jak dzisiaj, nie zda
waliśmy sobie sprawy, że wal 
ka o pokoi i bczpeczeństwo 
narodów, bezpieczeństwo na
rodu polskiego toezy się w 
każdej fabryce, w każdym do
słownie zakładzie pracy. Z 
milionów ton węgla i stali, z 
milionów cegieł i ton zboża 
zbudowaliśmy siłę 4 krotnie 
większa od siły Polski prted- 
wrześniowej. Jest to nasz 
wkład do ogólnego dorobku 
całego położnego obozu so
cjalizmu i pokoju, stojącego 
na straży naszych m. in. gra
nic, naszego m. in. nokojo- 
weąo budownictwa. Pomna
żać naszą sile, pomnażać si
łę obozu pokoju, jednoczyć 
wysiłki wszystkich Polaków ze
spolonych we Froncie Narodo
wym, którego celem jest utrwa 
lenie potęgi naszego państwa, 
walka O wzrost siły gosnodar- 
czej i politycznej, walka o 
podniesienie dobrobytu — eto 
podstawowy wn:osek. jaki . wy
ciągamy z doświadczeń histo
rii. Oto droga do utrwalenia 
pokoju.

Dotychczasowe doświadcze
nia uczą nas, że skutecznym 
środkiem przeciwko siłom woj 
ny jest potęga naszej jolidar- 
ności m:ędzynarodcwej. Za
cieśniać wiec więzy przyjaźni 
z krajami obozu socjalizmu - 
przode wszystkim z naszym 
wypróbowanym przyjacielem, 
z niezwyciężonym Związkiem 
Radzieckim oraz z krajami de
mokraci! ludowej i ze wszyst
kimi siłami pokoju w śwecie 
— to patriotyczny nakaz każde 
go obywatela.

Nienawidzimy wojny, jeste
śmy całym sercem i wszystki 
m; myślami oddani naszej po
kojowej procy, pracy nad po
dniesieniem materialnego i 
kulturalnego dobrobytu nasze
go kraju. Dla zabezpieczenia 
naszej pracy, naszej suwe
renności I n ezawisłości naro
dowej utworzyliśmy system 
zbiorowego bezpieczeństwo. 
Stoi on otworem dla każdego 
państwa, niezależnie od jego 
systemu politycznego i spo
łecznego, które zechce zjed
noczyć wysiłki dla zabezpie
czenia pokoju w Europie I na 
całym świecie. Na tym polega 
jego potężna s;ła moralna, 
promieniujęca na cały świat.

Układ Warszawski został 
ratyfikowany przez Sejm Pol
skiej Rzeczypospolitej Ludowej 
w kilka dni po jego podpisa
niu. Świadczy to o pełnej 
zgodności postanowień Ukła
du z interesami naszego naro
du.

Potężną manifestację tej 
zgodności był szeroki od
dźwięk, jaki w społeczeństwie 
polskim znalazły uchwały Kon 
ferencji Warszawskiej. O zgod 
ności tej świadczę odbywające 
się w całym kraju man festa- 
cje solidarności z decyzjami 
Konferencji Warszawskiej. Mi 
liany ludzi pracy w Polsce 
widzę w Układzie Warszaw
skim gwarancję bezpieczeń
stwa, gwarancje suwerenno
ści narodowej, gwarancję trwa 
lego pokoju. I ślubuję uczy
nić wszystko, aby siłę wspól
nego działania jeszcze pomno 
żyć. Aby jeszcze pięknie) mo 
gla zakwtnęć nasza praca dla 
szczęścia naszego i naszych 
dzieci.

Stalowy puklerz naszej niezawisłości
Sejm Polskej Rzeczypospoli 

tej Ludowej jednomyślnie ra
tyfikował Układ o Przyjaźni, 
Współpracy i Pęmoey Wzajem 
nej 8-miu państw, podpisany 
w Warszawie dn. 14 maja br. 
Dla każdego z nas, którzy 
przeżyliśmy najazd hitlerowski 
i okupację h'tlerowskq, którzy 
śmy się przekonali tak dotkli
wie, co oznacza imperializm 
i mil taryzm niemiecki, jestrze 
czę jasną, jak doniosłe zna
czenie ma zawarty w Warsza
wie Układ.

Politycy imperialistyczni - 
przede wszystkim amerykańscy 
— sądzili, że wraz z ratyfika
cję układów paryskich, wraz 
z wskrzeszenem neohitlerow- 
skiego Wehrmachtu, wraz z 
wprowadzeniem Niemiec Ade- 
nauera, Kesselringa i Man- 
teuffla do atlantyckiego paktu 
agresji osięgnęli warunki dla 
realizacji hodowanego w cią- 
gu lat planu zmierzającego do 
podboju świata. Omylili s'ę 
jednak gruntownie. Utworzony 
w Warszawie system bezpie
czeństwa zbiorowego ośmiu 
państw na czele ze Zwięzkiem 
Radzieckim, utworzenie Zje. 
dnoczonego Dowództwa Sił 
Zbrojnych były dobitną odpo
wiedzią na realną groźbę, ja- 
kq dla pokoju i bezpieczeń
stwa narodów stanowi odro
dzenie militaryzmu niemieckie 
go. Doniosłe decyzje Konfe
rencji Warszawskiej — to sku
teczna odpowiedź na układy 
paryskie.

Niektórzy politycy i publi
cyści imper'alistyczni usiłowali 
pomniejszyć znaczenie Ukła
du, twierdząc, że nic on w 
istocie nie zmiena. Inaczej 
przyjęły uchwały Konferencji 
Warszawskiej narody. Układ 
Warszawski spotkał się z peł
nym poparciem światowej opi
nii publicznej, która widzi w 
nim doniosły instrument utrwa 
len:a pokoju w Europie i na 
całym świecie. Układ War
szawski przyczynia się do dal 
szej zmiany stosunku sił na 
niekorzyść wrogów pokoju, a 
na korzyść sit pokoju. Stwo
rzony bowiem został jednolity 
system zbiorowego bezpieczeń 
stwa, obejmujący państwa, li
czące 900 milionów ludności 
i rozciągający się na prze
strzeni od Łaby aż do Pacy
fiku. Jest to potęga, która 
zmusi wrogów pokoju do po
ważnego zastanowienia się, 
zanim poważyliby się na agre 
sję-

„Układ Warszawski 
stwierdził na posiedzeniu Sej
mu prezes Rady Ministrów 
tow. Cyrankiewicz - wyraża 
jednolitą wolę wspólnej obro
ny suwerenności i niezawisło
ści państw zaprzyjaźnionych i 
współdziałających ze sobę w 
celu umocnienia wzajemnego 
bezpieczeństwa".

Jakże ogromne znaczenie 
ma Układ Warszawski dla na
szego narodu, dla nonaruszal 
ności naszych granic. Jakże 
wzmaga nasze poczucie bez
pieczeństwa.

Od zakończenia wojny, od 
czasu kiedy lud polski pod 
przewodem swej partii obalił 
władze burżuazji i związał 
swe losy z obozem socjalizmu 
i pokoju, przestaliśmy być sa
motni. bezbronni i niezaradni 
w obliczu agresywnych planów 
imperałistycznych. Niedawno 
minęło 10 lat od dnia, kiedy 
zerwarliśmy historyczny układ 
o przyjaźni i pomocy wzajem-



Maszyny dla przemyt iłu ciężkiego

Zakłady Urządzeń Technicznych „Zgoda" w Świętochłowicach 
nąletąre do przodując} eh w przemyśle ciężkim. budują maszy
ny 1 turbiny okrętowe, urządzenia techniczne dla hutnictwa oraz 
maszyny wyciągowe dla górnictwa.

N* zdjęciu: członkowie brygady montażowej Pawia Korbela 
montują turbinę okrętową TPI.

WARSZAWA. W ostatnim 
czasie odbyła się w Polsce 
wspólna sesja komisji współ
pracy gospodarczej między Pol 
iką Rzeczpospolitą Ludową i Lu 
dową Republiką Bułgarii w dzie 
dżinie energetyki i przemysłu 
węglowego.

Komisje rozpatrzyły szereg za 
gadnień współpracy i podjęły 
uchwały, których realizacja 
przyczyni się do umocnienia 1 
dalszego rozwoju stosunków go

Przygotowania wojenne 
w Niemczech zachodnich

BERLIN. Jak donosi agencja 
ADN, rząd Adenouera zamierza 
przedstawić w Bundestagu do za- 
twierdzenia projekty ustaw, doty
czące żołdu do pełniących służ
bę wojskową, ich zaopatrzenia 
itp. Proponuje się również opubii 
kawonie ,,możliwie jak najszyb
ciej" regulaminu dyscyplinarnego 
i instrukcji o karach wojskowych.

Rząd boński zamerza ponadto 
przedstawić w Bunde^aąu usta
wy o konfiskacie ziemi dla celów 
wojskowych, o produkcji zbeoje- 
rtowej oraz ustawę o służbie woj 
skowej, przewidująca wprowadze
nie ebewziązku służby wojskowe].

Agencja ADN stwierdza, że w 
toku przygotowań wojennych w 
Niemczech zachodnich rzczegól-

Paryż zna już tego pana
PtKYZ. Ił bm. przybył dn Pary I 

żą nowomianowany ambasador ' 
Niemiec zachodnich przy rządzie 
iraneuskltn. baron ren Maltzan. 
Zajął on mlejcee dotychczasowego ; 
preedstawlelela Bonn w Paryżu 
dr Rausensteina, b. współpracow
nika dziennika Goerlnga „Frank
furter Zeltung".

Von Maltzan nte po raz pierw, 
ar.y przybywa do Paryża jako dy
plomatą, «<yt w im r, był Jut '

spodarczych między Polską i 
Bułgarią w drodze wzajemnej 
pomocy.

Rozmowy toczyły się w du
chu serdecznej przyjaźni i wza 
jemnego zrozumienia.

W czasie swego pobytu w 
Polsce, delegacja bułgarska 
zwiedziła -kopalnie węgla, elek
trownie i szereg innych zakła
dów przemysłowych oraz insty
tuty naukowo-badawcze.

Adenauer 
zmienił decyzję

BERLIN. Agencja Assocoted 
Press podoje, że kanclerz boński 
Adenauer nie ustąpi na razie ze 
stanowiska ministra spraw zagra
nicznych.

Przed kilku zoledwe dniami 
Adenauer oświadczył, że po wej
ściu w życie układów paryskich 
ustąpi ze stanowiska ministra 
spraw zagrancznych, nby móc 
poświęcić więcej czasu „sprawom 
wewnętrznym", tj. remllitoryzacji.

Agencja Associated Press pod. 
kreślą, że na zmianę stanowiska 
Adenauera wpłynęły ostotne wy
darzenia międzynarodowe i że w 
obecnej sytuacji „Jort rzeczą ko
nieczną", aby Adenauer sam kie
rował polityką zagraniczną Repu
bliki Federalnej. Agencja podkre
śla, że Adenauera szczególnie za
niepokoiły zawarcie traktatu pań. 
stwowego z Austrią crcz nowe 
radzieckie propozycje rozbrojenia 
we.

urzędnikiem ambasady hitlerow
skiej we Francji. W latach 1»S4 — 
1*3” pełnił en obowiązki dyrekto
ra departamentu ekonomicznego 
hitlerowskiego ministerstwa spraw 
zagranicznych. Maltzan był teł 
jednym a dyrektorów I. G. Far- 
benlndustrle. Jak wiadomo, 10 
członków rady administracyjnej 
tego koncernu zostało skazanych 
przez trybunał norymberski za 
zbrodnie wojenne.

Wymiana delegacji rolniczych między ZSRR a USA

Nota Stanów Zjednoczonych do ZSRR
i odpowiedź rządu radzieckiego

MOSKWA. Agencja TASS donosi:
Dnia 17 maja br. ambasada Stanów Zjednoczonych 

w Moskwie wręczyła Ministerstwu Spraw Zagranicznych 
ZSRR notę następującej treści w sprawie wymiany dele
gacji rolniczych między Związkiem Radzieckim a Stanami 
Zjednoczonymi:

Ambasador Stanów Zjedno
czonych przesyła wyrazy ez.a- 
cunku Ministerstwu Spraw Za 
granicznych ZSRR i ma za
szczyt powołać się na notę Mi
nisterstwa z 10 marca 1955 ro
ku dotyczącą propozycji dzien
nika „Des Moines Register", 
w sprawie zorganizowania wy 
miany delegacji rolniczych mię 
dzy Związkiem Radzieckim 
a Stanami Zjednoczonymi. Am 
basada powołuje się również 
na przeprowadzone w tej spra
wie w dniach 4 i 6 maja 1955 
roku rozmowy między przed
stawicielami ambasady i Mini
sterstwa Spraw Zagranicz
nych.

Jak już zostało zakomuniko
wane Ministerstwu 4 maja, 
rząd Stanów Zjednoczonych u- 
stosunkowuje się przychylnie 
do proponowanej wymiany de
legacji rolniczych między 
Związkiem Radzieckim a Sta
nami Zjednoczonymi. Wobec 
decyzji rządu radzieckiego, aby 
dla udziału w wymianie wy
znaczyć oficjalną delegację, 
rząd Stanów Zjednoczonych go 
tów jest wydać wizy służbo
we członkom delegaci! radzi ec 
kiet w liczbie około 10 snecja- 
listów rolnych, po otrzymaniu 
od Ministerstwa zawiadomie
nia o ich nazwiskach i ofi
cjalnym stanowisku. Rząd Sta 
nów Zjednoczonych uważa, że 
z punktu widzenia warunków 
rolniczych najwłaściwszy porą 
dla odwiedzenia Stanów Zje
dnoczonych przez delegację ra 
dziecką byłaby połowa lata. 
Dlatego też proponuje się, by 
delegacja radziecka zaplanowa 
la swój pobyt w Stanach Zje
dnoczonych w przybliżeniu na 
okres od 10 lipca do 10 sierp
nia 1955 roku.

Wobec oficjalnego charakte
ru delegacji radzieckiej, Mi
nisterstwo Rolnictwa Stanów 
Zjednoczonych udzieli pomocy 
w ogólnym przygotowaniu po
dróży grupy radzieckiej po Sta 
nach Zjednoczonych. Przewi
duje się. Ż3 zasadniczą część 
nodróży odbędzie się po stanie 
Iowa, w którym uniwersytet 
stanu Iowa, na prośbę rządu 
Stanów Zjednoczonych, wyra
ża gotowość poczynienia odpo
wiednich przygotowań dla 
przyjęcia delegacji radzieckiej 
i ustalenia trasy jej podróży 
Trasa podróży obejmie rów
nież zwiedzanie uniwersytetu 
stanu Minnesota, zwiedzanie 
innych okręgów i obiektów po 
za granicami stanu Iowa, które 
zainteresują delegację radziec
ką z rolniczego punktu widze
nia, może być również zorga
nizowane w ramach ogólnego 
planu proponowanej podróży.

Skład delegacji farmerów a- 
merykauskłch, która odwiedzi 
Związek Radziecki i która 
mieć będzie charakter nieofi
cjalny, zostanie ustalony w 
drodze konsultacji z Minister
stwem Rolnictwa, uniwersyte
tem stanu Iowa oraz z innymi 
nieoficjalnymi instytucjami i 
organizacjami związanymi z 
rolnictwem. Rząd Stanów Zje 
dnoczonych byłby rad, gdyby 
rząd radziecki podał w przy
bliżeniu liczebność delegacji 
amerykańskiej, którą mógłby 
przyjąć, oraz wskazał najdogod 
niejszy czas dla zaznajomienia 
delegacji amerykańskiej z. me
todami rolnictwa radzieckiego.

Chociaż, jak stwierdzono wy 
żej, Ministerstwo Rolnictwa 
Stanów Zjednoczonych ponosić 

i będzie tylko ozólną odpowie
dzialność doradczą za organi
zację podróżr oficjalnej dilega 
cii radz‘eckiej, rząd Stanów 
Zjednoczonych pragnie. aby 
członkowie grupy radzieckiej 
mieli jak najszersze możliwo
ści bezpośredniego zaznajomie
nia się z pracą farm amery
kańskich oraz obiektów zsspo- 
kąjającrch potrzeby rolnictwa 
Z uwagi na to oraz z uwagi na 
zainteresowanie radzieckich 
ekspertów rolnych techniczną 
stroną zagadnienia, opracowa 
ny zostanie nrogram podróży 
delegacji radzieckiej, który u- 
możliwi jej członkom zaznajo
mienie się z całokształtem me

Komunikat 
radzieckiej służby informacyjnej 

w Austrii
WIEDEŃ. Jak podaje radziec 

ka służba informacyjna w 
Austrii, wysoki komisarz, amba 
sador nadzwyczajny i pełnomoc 
nv ZSRR w Austrii I. I. Iljiczow 
odwiedził 20 maja kanclerza 
federalnego Republiki Austria
ckiej J. Raaba i poinformował 
go, że radzieckie komendantu
ry wojskowe aż do chwili wy 
cofania z Austrii wojsk radziec 
kich pozostaną tylko w tych 
miastach i powiatach Austrii 
wschodniej, w których znajdu 
ją się obecnie radzieckie oddzia 
ły wojskowe. Funkcje chwilowo 
pozostających jeszcze radziec
kich komendantur wojskowych 
będą przy tym ograniczone je
dynie do pełnienia służby garni 
zonowej, związanej z przeby
waniem wojsk.

Komendantury te nie będą

świadczenie o gotowości rządu 
USA wydania wiz służbowych 
członkom radzieckie) delegacji 
rolniczej dla wyjazdu do Sta
nów Zjednoczonych. Zgodnie z 
propozycją rządu USA w spra
wie stanu liczebnego radziec
kiej delegacji rolniczej i czasu, 
jej pobytu w USA, radzieckie 
instancje rolnicze gotowe są 
wysłać do Stanów Zjednoczo
nych 10 — 12 osobową delega
cję radziecka w przybliżeniu 
na okres od 10 lipca do 10 sierp 
nia br.

Radziecka delegacja rolnicza 
pragnęłaby w czasie pobytu w 
USA. niezależnie od wymienio
nych w nocie ambasady obiek 
tów rolniczych, zwiedzić rów
nież zakłady produkujące trak 
tory i maszyny rolnicze zakła
dy przetwórcze produktów rol
nych, jak również przechowal
nie produktów rolnych.

Rząd radziecki gotów jest wy
dać wizy członkom amerykań
skiej delegacji rolniczej w licz 
bie około 12 ludzi. Najbardzie1 
dogodnym czasem dla odwie
dzenia Związku Radzieckiego 
przez delegację amerykańska 
jest połowa lata — np. od 15 
lipca do 15 sierpnia.

Radzieckie instancje rolnicze 
gotowe są do zaznajomienia 
amerykańskiej delegacji rolni 
czej z Wszechzwiązkową Wy
stawą Rolniczą w Moskwie, z 
Moskiewską Akademią Rolniczą 
im. Timiriazewa, instytutami 
naukowo-badawczymi związany 
mi z rolnictwem, z gospodarst
wami sowchozowymi i kołcho
zowymi, jak również z przedsię 
biorstwami przetwarzającymi 
nrodukly rolne i zakładami bu
dowy maszyn rolniczych.

Rząd radziecki uważa, że wy 
miana delegacji rolniczych mię 
dzy ZSRR a USA będzia dla 
obu stron pożyteczna".

Znów 
zaciekłe walki 
w Wietnamie 
południowym

PARYŻ. Z Saigonu donoszą:
20 bm. w rejonie miasta Long 

Xuyen (Wietnam południowy) 
ponownie rozgorzały zaciekłe 
walki. Oddziały sekty Hoa Hao 
zaatakowały wojska rządu Ngo 
Dinh Diema. Artyleria sekty o- 
strzelała miasto Long Xuyen. 
Wiele osób zginęło i wiele od
niosło rany. Rząd wysłał posił
ki wojskowe do tego rejonu.

Agencja Reutera podaje, że 
Francja zgodziła się na wyco
fanie wszystkich oddziałów fran 
cuskicgo korpusu ekspedycyj
nego z Saigonu. Jak wiadomo, 
rząd Ngo Dinh Diema wystąpił 
niedawno z oskarżeniem, że od 
działy te Domagały wojskom 
sekty Binh Xuyen w czasie 
walk, które toczyły się w Sai- 
gonie w minionym miesiącu.

Z walk w rejonie Saigonu

• HANO!
Jak podaje Wietnamska A. 

geneją Prasową, 2« bm. powro 
elto do Halfongu przeszło 2 
»ys. osób ewakuowanych prze 
mocą do Wietnamu południo
wego. Wiele z nich Jest cho
rych i odzianych w łachmany. 
Niektórzy odnieśli rany K eza 
sle ostatnich walk między woj 
skaml Ngo Dinh niema a woj 
skaml sekt. Ranni zostali na
tychmiast skierowani do szpi
tali.

r NOWY JORK
Dziennik „New York Fest" 

donos), te ez’onl:owle organl- 
zaell ree*e#owskl*.l ramordowa 
II w Jednym z miast stanu Ml- 
ssWnł ks’e4ra murzyńskiego 
J. V. Lee, który odmówił wy
kreślenia swego nazwiska z li
sty wyborców. Lee został zabl 
ty wystrzałem z rewolweru 
przez grupę raslstów znaldują 
cyeh się w samochodzie. Znik
nęła równlet Murzynka. k»óra 
była świadkiem morderstwa.

• RZYM
Grupa wybitnych profeso

rów medycyny Neanolu. w 
tym nrofesor ehemll blologlcz 
nej Sllyestrl I okulista Gl-eo- 
mo Bor-nołiee. wezwała leka
rzy włoskich do walki przeciw 
ko przygotowaniu wojny ato
mowej.

Powinniśmy się dom” nać — 
głosi apel — aby w-zrstkte pań 
stwa zaprzestały doświadczeń 
z brania atomowa I raz na za- 
Wne wvrrekły się tej broni. 
Powinniśmy sle domagać. aby 
energia atomowa slutyła wy
łącznie sprawie postępu ludz
kości.

• RZYM
W Rzymie, staraniem kl"bn, 

filmowego „Charlle Chaplin” 
wyświetlane będą polskie fil
my ..piątka z ulicy Bar«kle|” 
w reżyserii Forda l „Celulo
za" reżyserowana przez Kawa
lerowicza.

• LONDYN
Jak donosi z Bonn agencja 

Reutera, Adenauer zakończył 
21 bm. rozmowy ze swymi 
współpracownikami na temat 
rekrutacji pierwszych „ochot
niczych" kontyngentów przy
szłego Wehrmachtu. Rząd Ade 
nauera pragnie przyspieszyć 
remtlltaryzację, aby podkreś
lić swóf opór przćfelwko Idei 
neutralizacji Nlcmlce. szerzą
cej się w społeczeństwie za
chodnio-niemieckim.

• PRAGA
Jak donosi agencja CTK, 

rząd Republiki Czechosłowac
kiej zaprosił premiera I mini
stra spraw zagranicznych tndli 
Nehru, aby zatrzymał się w 
Czechosłowacji po wizycie w 
Związku Radzieckim. Premier 
Nehru przyjął zaproszenie. Od 
wledzl on Czechosłowację na 
początku czerwca i>r.

• NOWY JORK
Jak donosi agencja United 

Press, minister obrony USA 
Wilson, przemawiając na przy 
Jęciu z okazji dnia sil zbroj
nych, wypowiedział się za kon 
tynuowaniem wyścigu zbro
jeń.

Będziemy nadal zwiększali 
Potęgę amerykańskich sil zbrój 
nych — oświadczył on. Stany 
Zjednoczone zamierzają za
chować niezwykle rozbudowa
ną, Jak na czas pokojowy, ma
chinę wojskową przez czas nie 
określony.

Na zdjęciu: stanowisko sekt religijnych Binh Xuyen u wej
ścia na most.

tod stosowanych na farmach 
! amerykańskich. W stanie lo- 
wa, mającym bardzo różno
rodne warunki rolnicze, dele
gacja radziecka będzie mogła 
zapoznać się z metodami i za
biegami stosowanymi przy u- 
prawie kukurydzy, chowu trzo 
dy chlewnej i innych zwierząt 
gospodarskich, jak również z 
ważną rolą, jaką w produkcji 
rolniczej odgrywają farmy na
leżące do pracujących w nich 
rodzin. W Stanach Zjednoczo
nych najwyższy poziom produk 
cji rolnej został osiągnięty w 
oparciu o takie farmy, działa
jące z własnej inicjatywy i ko 
rzystające według własnego u- 
znania z usług rolnych miej
scowych, stanowych, spółdziel 
czvch i rządowych instytucji. 
Rząd Stanów Zjednoczonych 
wyraża zadowolenie z tego, iż 
w związku z podróżą radziec
kiej delegacji rolniczej powsta 
je możliwość pokazania eks
pertom radzieckim tych i in
nych aspektów amerykańskiej 
praktyki farmerskiej.

20 maja br. Ministerstwo 
Spraw Zagranicznych ZSRR wrę 
czvło ambasadzie USA notę za
wierającą odpowiedź następują 
cej treści:

„Ministerstwo Spraw Zagrani 
cznych Związku Socjalistycz
nych Republik Radzieckich prze 
syła wyrazy szacunku ambasa
dzie USA i ma zaszczyt w zwią 
zku z notą ambasady z 17 maja 
1955 r. zakomunikować co na
stępuję:

Rząd radziecki z zadowoleniem 
przyjmuje do wiadomości za
warte w wymienionej nocie o-

Sprawa ingerencji 
amerykańskiej 
będzie dyskutowana 
w parlamencie 
włoskim

RZYM. Deputowani komunistycz 
ni wystąpili w parlamencie wio
tkim z interpelacją, domagając 
sę od premiera i ministra spraw 
zagranicznych wyjaśnień, w jaki 
sposób rząd zamierza bronić pra
wa Włoch do prowadzenia wła
snej pollyki zagranicznej oraz w 
jaki sposób poinformuje obce rzą
dy, iż projekt przerzucenia wojsk 
amerykańskich z Austrii do Włoch 
jest niedopuszczalną ingerencją 
w wewnętrzne sprawy kraju.

Na wniosek frakcji parlamen
tarnej partii socjalistycznej parta 
ment rozpatrzy również sprawę 
zakusów amerykańskich na neftę 
włoską. 

« ♦ ♦

LONDYN. Według informacji 
uzyskanych przez korespondenta 
agencji Reutera ze źródeł miaro
dajnych, istnieje projekt rozloko
wania wojsk amerykańskich z Au
strii w cielicach Verony.

Proce® oprawców 
z o!>o i u Strulliof

PARYŻ. 18 bm. przed paryskim 
sądem wojskowym stanęło 5 b. 
członków SS, b. oprawców z obo
zu koncentracyjnego w Strutho- 
fia w Alzacji. Już w l'pcu ub. r. 
skazani on' byil przez sąd woj
skowy w Metru na karę śmierci, 
ale zdołał! spowodować za porno 
cą różnych wybiegów procedural- 
r,yscłr rewzję procesu. Obecnie 
sąd skazał na karę śmierci b. ko
mendanta obozu Żeussa I b. ko
mendantów b'oków obozowych 
Ehnnannżrauto I Fuchta, potwier
dzając w ten sposób poprzedni 
wyrok. Ncrtom'ast b. komendant 
bloku Oeh'er skazany został na 
dożywotnie w!ęz en>. a kierownik. 
„Arbeitskommando" Nitsch na 15 
lot wlęz!en'a.

więcej sprawowały kontroli 
nad działalnością lokalnej ad
ministracji austriackiej.

Polsko-bułgarska współpraca 
w dziedzinie energetyki

nq uwagę zwraca się obecnie na 
utworzenie kadry oficerskej dia 
przyszłej armii zachodnio-niemiec 
kiej.

ADN podkreśla, ia przygotowa
nia wojenne w Niemczech zachód 
nich odbywają się pod kontrolą 
amerykańskiego sztabu wojskowe 
go w Bonn.



Kronika partyjna
Codziennie od <odz. 15 — 17 

odbywają sią konsultacje in
dywidualne z historii polskie
go ruchu robotniczego.

W dniach 27 1 28 bm. od 
•od*. I — 13 kolokwium z hi
storii polskiego ruchu robotni
czego.

W dniu 23 bm. zajęcia dla 11 
roku. Od godz. 11 — 17 wykład 
z ekonomii socjalizmu „Dochod 
narodowy społeczeństwa socja
listycznego**.

Od godz. 17 — 21 seminarium 
z historii polskiego ruchu ro
botniczego ..Walka narodu pol
skiego pod przewodem PZPR 
o pokój i budownictwo pod
staw socjalizmu".

Jak już informowaliśmy, 
Miejski Handel Detaliczny w 
Koszalinie otworzył ostaln o 
długo oczekiwany przez miesz 
końców naszego miasta sklep 
z atrakcyjnymi artykułami prze 
mysłowyr.ii ..Galiuz". Nowa 
placówka handlowa cieszy s ę 
wyjątkowym powodzeniem u 
licznych klientów.

Na zdjęciu górnym: stoisko 
z obuwiem, gdzrn można na
być dobre jakościowo i este
tycznie wykonane obuwie dam 
sicie i męsk’e.

Na zdjęciu poniżej: stoisko, 
które za nteresujo n ewątpli- 
w'e licznie przybywające do 
,,Galłuxu“ kobiety. Sq tu do 
nabycia w wielkim wyborze 
sweterki, torebki i wiele innych 
atrakcyjnych towarów.

Pokrótce...
W maju odbyło się walne 

zgromadzenie członków PSS w 
Kołobrzegu, na którym dokona 
no oceny działalności rady na 
dzorczej i zarządu spółdz. w ro 
ku 1954. W toku krytycznej dy 
skus|i wytyczono zadania do dal 
szef pracy.

Na uznanie zasługuje fakt 
przyznania poważnych sum pie 
nłężnych na świetlicę, rozwój 
zespołów amatorskich, wyciecz 
ki krajoznawcze i rozrywki kul 
turalno-oświatowe.

(*)

W Fabryce Cukrów „Pomo- 
rzanka" w Słupsku, zostały zor 
ganizowane kursy PCK i BHP. 
Kursy te przyczynią się niewąt 
pliwie do wyeliminowania wy
padków okaleczeń w zakładzie.

T. Mach 
korespondent „Głosu"

k • •

Chłopi z Nosówka małą słu
szny tal 1 pretensje do kierow
nictwa GS w Rogowie, za nie
dostarczenie im wapna. Sam pre 
zes solennie obiecał je dostar
czyć do Nosówka, lecz jak do 
tej pory przyrzeczenia nie do
trzymał.

Czekamy na wyjaśnienie.

Z. Brzozowski 
korespondent „Głosu"

» •
ś

Zalesić 30 ha, zasadzając 430 
tysięcy drzewek — oto zadanie 
jakie podjęli się wykonać żoł
nierze jednostki wojskowej.

Pracując bardzo wydajnie skró 
ciii czas przeznaczony na żale 
sienie o połowę — wykonując 
tę pracę w ciągu dwóch go
dzin.

Za ofiarną pomoc Rejon Ła
zów Państwowych w Słupsku 
wyróżnił Ich dyplomem uzna
nia.

H. K.

Nowe szkoły, przedszkola, żłobki 
i szpital wojewódzki powstaną w Koszalinie

Zwiedzając wystawę 
Książki i Prasy

Pracownicy Miejskiej Komi
sji Planowania Gospodarcze
go w Koszalinie, zajęci są o- 
becnie opracowywaniem pro
jektu planu 5-letniego miasta 
Koszalina. W małym pokoiku 
przewodniczącego MKPG tow. 
Ciupka panuje nieustanny 
ruch. Tu właśnie opracowuje 
się projekt planu. Mimo na
wału pracy tow. Ciupek udzie 
lił nam odpowiedzi pa kilka 
niewątpliwie interesujących na 
szych czytelników pytań.

— Na co przede wszystkim,

„Gallux"

„Lepszy” kombinator
8 grudnia zakontraktował 

dwie świnie, pobrał zaliczki 600 
zł oraz 400 kq węgla i 100 kg 
śruty. Świnie miał odstawić w 
marcu.

21 stycznia br. kontraktuje 
2 sztuki z odstawą na kwiecień 
i pobiera 600 zł zaliczki oraz 
100 kg otrąb. Oczywiście nie 
odstawia.

9 kwietnia namawia ob. Zo
fię Sklermowską do podpisania 
umowy na skrypt dłużny na su
mę 600 zł. Ale nie na tym ko
niec.

W oszukańczy sposób wymu 
sza na magazynierze GS w 
Wałczu wydanie 40 kg otrąb, 
bez kwitu, przedstawiając sial 
szowane zlecenie.

O kim mowa? O referencie 
skupu żywca PZGS w Wałczu 
— Wacławie Kwietniewskim. 
Kontraktował, brał pieniądze, 
paszę, węgiel. Na co?

Żona Kwietniewskiego, kiedy 
zwrócono się do niej w tej spra

Przed kilku dniami ukazały 
się w sprzedaży imbryki elek
tryczne produkcji Szczeciń
skiej Fabryki Sprzętu Gospo
darskiego. Równolegle z pro
dukcją takich artykułów, jak 
grzałki 1 imbryki porcelitowe 
i metalowe, pełną parą czyni 
się w fabryce przygotowania 
do wprowadzenia nowych ro
dzajów produkcji. Szczecińska 
fabryka będzie jedyną obecnie 
w Polsce fabryką grzałek ty
pu rurkowego. W związku z 
tym zakłady rozbudowują się, 
a do końca br. liczba zatrud
nionych tam robotników wzroś 
nie czterokrotnie, w roku na
stępnym zaś — ośmiokrotnie.

Nadchodzą już obrabiarki, 
prasy hydrauliczne i inne ma

zwraca się uwagę w planie 
5-Ietnim dla Koszalina? — 
pytamy.

— Projekt planu 5-letniego 
przewiduje nowe inwestycje, 
które powstaną w latach 
1956—60 — mówi tow. Ciu
pek. — Projekt ten opracowu
jemy na podstawie wniosków 
zgłoszonych przez poszczegól
ne wydziały Prezydium MRN.

— Jakie między innymi in
westycje przewiduje projekt 
planu w zakresie opieki zdro
wotnej?

wie, zrobiła — jak to się mówi 
— duże oczy, bo dopiero przed 
kilku dniami kupiła jednego 
prosiaka o wadze 50 kg i to na 
własny użytek.

Tak więc Kwietniewski oka
zał się kontrahentem nie Istniej# 
cych świń, narażając PZGS i 
GKS na poważne straty.

Obecnie sprawa bezczelnego 
kanciarza, którego zdcmaskoy a 
no dzięki czujności referenta 
kontraktacji ob. Kopikowsklc- 
go 1 Instruktora planowania z 
działu skupu ob. Musiała, zna
lazła się w rękach prokurato
ra.

W związku z powyższym war 
to zwrócić dyrekcji PZGS 
Wałcz uwagę, że z kontrolą po 
szczególnych działów zarządu 
było dotychczas — powiedzmy 
oględnie — nienajlepiej, skoro 
karany już uprzednio Kwiet
niewski przez tyle miesięcy 
mógł grasować bezkarnie.

szyny produkcji krajowej i z 
NRD. Unowocześnia się także 
galwanizernię i uruchamia do
brze wyposażone laborato
rium. W tym roku jeszcze ma 
się rozpocząć wytwarzanie 
małych, domowych półtoralitro 
wych ekspresów do kawy 
oraz kuchenek elektrycznych, 
piekarników, sterylizatorów, 
żelazek elektrycznych i wielu 
innych artykułów.

Wiadomość ta niewątpliwie 
ucieszy szerokie rzesze gospo
dyń domowych, które niejedno 
krotnie poszukiwały bezsku
tecznie tak potrzebnych w go
spodarstwie domowym arty
kułów. Jeszcze trochę cierpli
wości.

— W chwili obecnej, naj
większą naszą bolączką jest 
brak wystarczającej ilości łó
żek w naszych szpitalach. Dla 
tego też w projekcie planu 
5-letniego przewidujemy nie
mal trzykrotny wzrost miejsc 
w szpitalach. Uzyskamy to, po 
wybudowaniu szpitala woje
wódzkiego, którv bedzie posia 
dał wszystkie oddziały specia- 
listyczne. Ponadto projektuje
my wybudowanie budynku dla 
nowocześnie urządzonej Woje
wódzkiej Poradni Przcciwgruż
liczej, który znaidować się bę
dzie u zbiegu ulic: Młyńskie! 
i Piastowskiej. Przy poradni 
tei czynna bodzie sala zabiega 
wa do zakładani* odmy, sala 
*n zabiegów ortopedycznych 
itd.

— Czy plan 5-Iet”1 przewi
duje budowę nowych szkół w 
Koszalinie?

— Projektujemy budowę czte 
rech nowych szkół podstawo
wych — wyjaśnia tow. Ciu- 
o-k. — Jedna z nich przy ul. 
Hibnera — powstanie już w 
1957 roku. Niezależnie od te
go Prez. Woj. PN planuje bu
dowę szkół średnich i wyższej 
uczelni rolniczej. Ponadto w 
nianie naszvm projektujemy 
budowę 5 przedszkoli i kilku 
ż.łobków.

— Czy pre’”ht planu 5-let
niego prr"wddi»fc również dal
szy mzwój przemysłu miejsco
wego?

— W myśl założeń planu 
5-letniego. produkcja koszallń 
skiego przemysłu terenowego 
wzrośnie dwukrotnie. Ponad
to przewidujemy budowę no
wej fabryki dziewiarsko- poń
czoszniczej.

— Jakie są plany w zakresie 
budownictwa mieszkaniowego?

•— Do końca nlanu 5-letnie
go — mówi tow. Ciupek — 
projektujemy oddanie do użyt 
'■•u 12 tysięcy nowych izb miesz 
’ralnvch, nie licząc remontów 
kapitalnych. Pragnę ponadto 
za waszym pośrednictwem po 
dać do wiadomości mieszkań
com Koszalina, że projekt pla 
nu 5-letniego znnłduie się do 
wglądu w MKPG. Każdv obywa 
tel może podawać swoje wnio 
ski do naszego projektu. Jest 
to przecież sprawa, która nie
wątpliwie wzbudzi duże zain
teresowanie wśród mieszkań
ców naszego miasta. Tym 
bardziej, że proiekt planu 
5-letniego uwzględnia w pierw 
szym rzędzie postulaty miesz
kańców Koszalina, zawarte 
w programie wyborczym Miej
skiego Komitetu Frontu Naro
dowego.

Rozmowę przeprowadził 
A. PACHTINGER

Co, 
gdzie, kiedy?

Kina
KOSZAI.IN — „Nowa Huta"

— „Opowieść o polowaniu1'. 
Kinoteatr wnK — „Wakacje 
P. Hulot11. „Młoda Gwardia11— 
nieczynne. SŁUPSK — „Polo
nia11—„Mikołaj Gogol11. „1 Maj11
— „Pionierskie lato11. BIAŁO- 
GARD — „Bieliński11. SZCZE
CINEK — „Ditta11. WAŁCZ — 
„Tajemnica krwi". USTKA — 
„Rezerwowy gracz11. SŁAW
NO — „Młodzieńcze lata11. 
DARŁOWO — „Czarodziejski 
kapelusz". KOŁOBRZEG — 
„Alarm w eyrku11. BYTÓW — 
nieczynne. MIASTKO — nie
czynne. CZŁUCHÓW — nie
czynne. ZŁOT0W — nieczyn
ne. JASTROWIE — nieczynne. 
ŚWIDWIN — nieczynne. DRAW 
SKO — nieczynne. ZŁOCIE
NIEC — nieczynne. CZAPLI
NEK — nieczynne.

U wejścia rzuca się w oczy 
napis: „Wystawa Książki i Pra 
sy otwarta codziennie ...“

Wzdłuż ścian rozstawiono 
stoiska. Na pierwszym z lewej 
— literatura marksistowska, 
dzieła Lenina 1 Stalina. Z pra
wej — broszury i książki rol
nicze. Dalej stoiska mówiące 
o konieczności hodowli kuku
rydzy. Dwa centralne stoiska 
obrazują twórczość Adama 
Mickiewicza i literaturę dzie
sięciolecia.

Trudno wymagać, aby na 
tych stołach znalazły się 
wszystkie wydania dzieł Mic
kiewicza, czy cały dorobek li
teratury dziesięciolecia. Nato
miast można wymagać, aby to. 
co się chce pokazać ludziom, 
miało jakąś myśl, aby wysta
wa coś obrazowała.

Książka w naszym woje
wództwie jest bardzo popular-

Ze Słupska
Na odbytej w dniach 7/8 

bm. konferencji sprawozdawczo- 
wyborczej organizacji ZMP mia 
sta Słupska wybrano nowy Za 
rząd Miejski ZMP. Prezydium 
Zarządu ukonstytuowało się w 
sposób następujący: przewodni 
czący Tadeusz Kacperek, wice 
przewodniczący Zofia Skórska i 
Ryszard Heba, członkowie pre 
zydium: Stachurski, Kasperska, 
Chamski i Kamińska

• • •

Fabryka Cukrów „Pomorzan- 
ka” w Słupsku wyprodukowała 
w ma/u br. 104 procent przewl 
dziane) Hotel cukierków, a mi 
mo to plan miesięczny wykona 
no w 95 procentach. Sytuacja 
taka powstała na skutek tego, 
te tabryka nie otrzymała odpo- 
wiedniel ilości nuszek do pako 
wonią karmelków.

Wiele tu zalety od Centralne 
go Zarządu Przemysłu Cukierni 
czego w Warszawie. Dużo jed 
nak mogłoby pomóc fabryce 
sprawniejsze niż dotychczas, 
zwracanie puszek przez sklepy 
MHD. PSS i PZGS.

Załoga fabryki apeluje do 
sklepowych o nieniszczenle pu
szek po cukierkach, lecz zwra 
canle ich hurtowni WPHS, któ 
'a powinna dostarczać puszki fa 
bryce.

(T. S.>

OGŁOSZENIA

Prezydium Wojewódzkiej Rady Narodowej w Koszalinie 
na podstawie art. 2 ust. 1 i art. 3 ust. 2 pkt. 1 dekretu 
o zmianie i ustaleniu imion 1 nazwisk (Dz U. RP Nr 56, 
poz. 310 z 1945 r.) decyzją z dnia 14 maja 1355 roku 
Nr SA-A-TI-J-9/76/55 zmieniło ob. Kołtyk Stefanowi na
zwisko rodowe z Kołtyk na Oreńczak. (Gp-151)

OGŁOSZENIA DROBNE
ZAMIENIĘ 2 pokojowe mleiz- 

kanle z kuchnią, łazienką w 
Szczeclnku na podobne w Kosza
linie. Wiadomość: Koszalin, Plac 
Gwiaździsty 16 m. 1, G-152 

na. Poza biblioteką wojewódz 
ką mamy przecież 33 miej
skich (Dołączonych obecnie z 
powiatowymi) i 121 bibliotek 
g. omadzkich, których ilość po
większa się rocznie przecięt
nie o 32 proc. Nie wliczamy w 
to wcale licznych punktów bi
bliotecznych we wsiach i za
kładach pracy.

Ale książka będzie martwą 
rzeczą, jeżeli nie sięgną po nią 
czytelnicy.

A jest ich coraz więcej. 
600 zespołów czytelniczych 
zgłosiło swój udział w kon
kursie czytelników wiej
skich. Ogólna ilość czytelni
ków — w iftosunku do ilości 
mieszkańców w województwie 
— wynosi 17,8 proc. Jest to 
więcej aniżeli w niejednym 
centralnym województwie. Co 
raz większą popularnością cie
szą się u nas książki rolnicze. 
Tego wszystkiego nie widać je 
dnak na wystawie książki i 
prasy zorganizowanej przez 
WDK.

A jak pokazana jest literatu
ra dziesięciolecia? Morcinek, 
Konwicki, Wygodzki, Żukrow- 
ski, Nałkowska, Rudnicki czy 
Czeszko — nie dają nam w ża
dnym wypadku obrazu dorob
ku naszej powojennej literatu
ry. Gdyby organizatorzy wy
stawy pomyśleli wcześniej o 
tym, mogliby (podobnie jak to 
zrobione w Sławnie) pokazać 
coroczne nagrody państwowe 
w dziale literatury. Dobrze by 
też było, gdybyśmy z jakiegoś 
wykresu rąoglj się dowiedzieć 
o rozwoju szkolenia partyjne
go w zakładach pracy, procen
cie robotników biorących u- 
dział w szkoleniu, chociażby z 
terenu samego Koszalina. Wte 
dy rozłożone na stolikach ksląż 
ki byłyby żywą ilustracją.

Podobnie ze stoiskiem prasy. 
Poukładane równiutko na re
gałach gazety milczą. Moż
na je oglądać codziennie w kio 
skach. Gdyby ilustrowały roz
wój czytelnictwa prasy w za
kładach pracy — spełniłyby 
swoje zadanie na wystawie.

Ogólnie — wystawa wyglą
da estetycznie i organizatorzy 
musieli włożyć w jej zorgani
zowanie wiele pracy. Można 
jednak było zobrazować rów
nież nasz dorobek w rozwoju 
czytelnictwa.

(J. «•)

Wszystkim, którzy podzielili smu 
tek naszej żałoby przez oddanie 
ostatniej przysługi naszemu uko
chanemu mężowi 1 tatusiowi kpt. 
Kochańezyk Piotrowi, składają tą 
drogą serdeczne podziękowanie — 
żona z dziećmi G-153-1

Imbryki, arzalki, ekspresy do kawy

PRACOWNICY POSZUKIWANI
MURARZY, CIEŚLI, BETONIARZY, PARKIECIARZY, 

LASTRIKARZY oraz ROBOTNIKÓW niewykwalifikowa
nych zatrudni od zaraz Zjednoczenie Budownictwa Miej
skiego, Odcinek Budowlany Nr 5 w Koszalinie. Płaca akor
dowa według stawek obowiązujących w budownictwie. 
Kwatery robotnicze oraz stołówka zapewnione. (K-187-0)

Kwalifikowanego KIEROWNIKA wód gazowych do 
Darłowa zatrudni natychmiast Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sławnie, ul. Armii Czerwonej nr 18a. Wa
runki płacy do omówienia na miejscu w Sekcji Kadr.

(K-209-0)

WOŹNEGO przyjmie od 1 czerwca 1955 roku Zarząd 
Wodno-Melioracyjny w Koszalinie, ul. Piastowska 8.

(K-208-1)

Prezydium Wojewódzkiej Rady Narodowej w Koszalinie 
na podstawie art. 2 ust 1 i art. 3 ust. 2 pkt. 2 dekretu 
o zmianie i ustaleniu imion i nazwisk (Dz U. RP Nr 56, 
poz. 310 z 1345) decyzją z dnia 12 maja 1955 roku 
Nr SA-A-H-1-9/27/55 zmieniło ob. Mucha Janowi nazwi
sko rodowe z Mucha na Muszyński. (Gp-150)

Gtoi Koszaliński" Organ Komitetu Wojewódzkiego Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej Redaguje Kolegium Wydawca: RSW „Prasa" — Redakcja; Koszalin, ul Alfreda Lampe 20 Telefony; 
eerrtrata S87 »M: Redaktor Naczelny — 714 i wewn. 15; Sekretarz Redakcji — 114 1 wewn. >37 Dział Ekonomlczno-partyjny 4S5 1 wewn. 36, 18. Dział Rolny - 810 l wewn. 890. 895. Detal Miejski - 
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Na boiskach III ligi
200 startujących — słaba organizacja

Spartakiada szkół rolniczych w Złotowie
W dniach od 20 — 22 bm. w 

Złotowie została przeprowa
dzona okręgowa spartakiada 
szkół rolniczych wojewódz
twa koszalińskiego i szczeciń
skiego. Impreza ta była elimi 
nacją do zawodów na szczeblu 
centralnym.

W ciągu trzech dni w Złoto
wie przeprowadzono zawody 
w piłce siatkowej, w strzela
niu, gimnastyce i lekkoatlety
ce.

W zawodach uczestniczyło 
około 200 dziewcząt i chłop
ców. Na ogół stwierdzić trze
ba, że impreza nie przyniosła 
rezultatów na oczekiwanym 
poziomie. Powodem tego była

II liga piłkarska

Ubiegłą niedzielą obfitowa
ła w drugiej lidze piłkarskiej 
w wiele niespodzianek. Do 
nich należy przede wszystkim 
zaliczyć porażkę lidera — Bu
dowlanych bpole z AKS Cho
rzów. Rekordowe zwycięstwo 
odniósł w Krakowie CWKS 
nad Tarnovią. Znajdujący się 
•w czołówce Naprzód Lipiny 
został na własnym boisku po
konany przez Cracovię. Mecz 
CWKS Bydgoszcz — Gwardia 
Kielce został przełożony na 
dzień 29 bm. A oto wczorajsze 
wyniki:

= AKS Chorzów — Budowlani 
Opole 4:3.

Górnik Zabrze — Górnik By 
tom 4:0.

Naprzód Lipiny —■ Craco- 
VI* 0:2.

CWKS Kraków — Tarnorla 
11:0.

Sparta Warszawa — Górnik 
Wałbrzych 3:1.

Polonia Leszno — Stal 
Gdańsk 0:2.

Biegi Narodowe w naszym 
województwie mamy już poza 
sgbą. W wyniku przeprowa
dzonych eliminacji, do Central 
nego Biegu Narodowego, któ
ry odbędzie się w nadchodzą
cą niedzielę w Bydgoszczy, za
kwalifikowało się 15 zawodni
czek i zawodników. W skład 
reprezentacji okręgu koszaliń
skiego wchodzą:

JUNIORKI:

Emilia Kraweryk (Kolejarz 
Szczecinek), Barbara Sulkow
ska i Izabela Żuchowska 
(Zryw Koszalin), Władysława 
Galka (SKS Człuchów), Jadwi 
ga Dunat (Kolejarz Białogard) 
oraz H. Knispel (Kolejarz 
Szczecinek).

JUNIORZY:

Ryszard Barta i Mirosław 
Brzozowski (Kolejarz Biało
gard), Edwin Nikiel (SKS By 
tów), Witalis Jasiński (Zryw 
Koszalin), Marian Kęcel (Kole 
jarz Szczecinek) i Jerzy Szu- 
sek (LZS Wałcz).

SENIORZY:

Jan Peters (Sparta Złotów), 
Ryszard Sak (Kolejarz Słupsk)

Zryw Białogard 
przegrywa 
we Włocławku

Koszykarze blałogardzkiego 
Zrywu w meczu o Puchar Pol 
skl doznali porażki we Wło
cławku z tamtejszym Zrywem 
W stosunku 33:66 (8:26).

w znacznej mierze niesprzyja
jąca pogoda (deszcz i zimno). 
Niemało do obniżenia pozio
mu spartakiady przyczynili 
się również organizatorzy. Ale 
o sprawach organizacyjnych 
powiemy na końcu, a tymcza
sem zajmlemy się rezultatami 
osiągniętymi na strzelnicy i 
boiskach.

W piłce siatkowej przepro
wadzono w piątek eliminacje 
woj. koszalińskiego. W kon
kurencji chłopców zwyciężył 
zespół Świdwina, przed Wał
czem, Słupskiem, Złotowem, 
Szczccinkiem, zaś w konkuren 
cji dziewcząt zwyciężył Szcze
cinek przed Świdwinem i Zło 
towem. Poziom spotkań słaby.

Niewiele lepiej wypadły so
botnie zawody siatkarzy z u- 
działem najlepszych zespołów 
obu województw. Oczywiście 
i tu podkreślić trzeba wpływ 
złych warunków atmosferycz
nych.

Siatkówkę kobiet wygrał ze 
spół Płoty (woj. Szczecin) 
przed Szczecinkiem, Świdwi
nem i Stargardem.

Rozgrywki siatkarzy zakoń
czyły się zwycięstwem druży
ny stargardzkiej, która nie po 
niosła ani jednej porażki. Dru 
gie miejsce zajął Szczecin- 
Zdroje, wyprzedzając Świ
dwin i Wałcz.

W strzelaniu jedyne mini
mum na klasę sportowa uzys
kała K. Nieroda ze Złotowa, 
osiągając w konkurencji kbks 
7 (postawa stojąc) — 47 pkt. 
Dzięki temu wynikowi zdobyła 
ona minimum na klasę mło
dzieżową. W punktacji szkol
nej I miejsce zdobył Złotów 
— 275 punktów, przed Wał
czem — 205 i Świdwinem — 
192 pkt.

Wyjazd ekipy lekkoatletów 
na Centralny Bieg Narodowy 

do Bydgoszczy
oraz Mieczysław Schutz (LZS 
Bytów).

Sekcja 1-a WKKF w Kosza
linie poda dokładna datę wy
jazdu zawodników do Bydgosz 
czy.

(ANO)

174 bokserów walczyć będzie 
o tyiuly mistrzów Europy

Do bokserskich mistrzostw 
Europy, które rozpoczynają się 
27 bm. w berlińskim Pałacu 
Sportowym (Berlin zachodni) 
zgłosiły udział 24 narodowe fe 
deracje bokserskie, w tym tyl 
ko 8 w pełnych 10-osobowych 
składach. O tytuły w 10 wa
gach walczyć będzie ogółem 
174 bokserów.

Walki eliminacyjne, które 
rozpoczną się 27 bm. będą od
bywały się dwa razy dziennie 
do 3 czerwca. W sobotę 4 
czerwca będzie dzień przerwy, 
a w niedzielę 5 czerwca o

W lekkoatletyce dobre wy
niki uzyskano w skoku w dal 
dziewcząt. Sławska ze Złoto
wa uzyskała w tej konkuren
cji 4,49, Padurzyńska (Szcze- 
cin-Zdroje) — 4,24, III miej
sce Gałązka ze Szczecinka — 
4,17. W pozostałych konkuren 
cjach uzyskano wyniki na prze 
ciętnym poziomie, przy czym 
większość startujących już w 
eliminacjach szkolnych uzys
kiwała lepsze rezultaty.

A teraz trochę o organizacji. 
Ta część sprawozdania może 
być tylko mocno krytyczną. 
Według regulaminu, organiza
cją zawodów winien się zająć 
Woj. Żarz. Szkół Rolniczych, 
oraz Rada Woj. LZS. Zgodnie 
z regulaminem powołano ko
mitet organizacyjny, polecono 
organizację zawodów Techni

O mistrzostwo klasy A

Spartakiada 
rybaków 
w Kołobrzegu

Dis uczczenia V Światowego Fe 
stiwalu Młodzieży i Studentów w 
Warszawie, rada koła aportowego 
Kolejarz-Barka Kołobrzeg, zorga
nizowała zakładową spartakiadę.

Rybacy startowali w lekkoatle
tyce i w wyścigu kolarskim, w za 
wodach lekkoatletycznych Kasjan 
uzyskał w kuli 11,75 m, a jurasze- 
wicz w dysku 35,Z0 m, w biegu na 
100 m Berllk miał czas 12,5 sek. Z 
kobiet Job uzyskała w kult 11 m. 
W sztafecie 4 x 100 dział poło
wowy zajął I miejsce z czasem 
54.2 sek.

Po dwóeh dniach spartakiady 
prowadzi chłodnia — 73 pkt., 
przed oddziałem połowowym os 
pkt. Zainteresowanie zawodami 
całej bazy jest olbrzymie.

Jak więc widzimy, rybacy koło
brzeskiej Barki zdolni są nie tyl
ko do rekordów w połowach, ale 
potrafią równio dobrze walczyć o 
wyniki sportowe.

Godny uznania przykład ryba
ków Barki, winien pobudzić do 
współzawodnictwa nie tylko ryba
ków z Ustki 1 Darłowa, ale wszyst 
kle kola sportowe.

M. G.
Białogard

Held — 81,74 m
Ną odbytych w dniu wczo

rajszym w jednym z miast Ka 
lifornii zawmdach lekkoatle
tycznych doskonały oszczep- 
nik Held uzyskał w rzucie osz 
czepem wynik 81.74 m. Jest to 
nowy rekord świata.

Pięściarze Sparty Koszalin 
zwyciężają

Rozegrany w dniu wczoraj
szym towarzyski mecz bokser
ski między Spartą Koszalin a 
zespołem z Ustki, zakończył się 
zwycięstwem ko»zalinian 13:7. 
A oto wyniki poszczególnych 
walk (na pierwszym miejscu za 
wodnicy Sparty); musza: Lochel 
wypunktował Owczarka, kogu
cia: Zawadzki wygrał z Jasz
czem, piórkowa: Grubert zno
kautował w III starciu Kuca,

kum Rolniczemu w Złotowie. 
Na tym Rada Woj. LZS i 
Żarz. Woj. Szkół Roln. zakoń
czyły swoją działalność w kie 
runku sprawnego przeprowa
dzenia imprezy.

Mimo, że zawodami winny 
zajmować się wszystkie wspo
mniane instancje, do końca za 
wodów nie wiadomo było czym 
się kto zajmuje, kto za co od
powiada, czy wreszcie, kto 
jest kierownikiem spartakia
dy. Oczywiście, w tych warun 
kach bałagan był niesamowity 
1 centralna impreza szkół rol
niczych, która powinna być 
wielkim wydarzeniem dla mło 
dzieży, minęła bez echa.

Zamieszczone powyżej wy
niki wskazują wyraźnie, że 
sport w szkołach ęolniczych 
nie stoi na wysokim poziomie.

żynę w tabeli — Start Koszalin. 
Dzięki temu zwycięstwu Kol. 
Słupsk może ubiegać łię o tytuł 
mistrza grupy rundy wiosennej.

Niespodzianką wczorajszej 
niedzieli był remis 2:2, uzyska 
ny w meczu między koszaliń
skim Startem a LZS Słupsk. 
Mecz stał na przeciętnym po
ziomie. Przez cały czas meczu 
przewagę mieli LZS-owcy. Gdy 
by wykorzystali szereg dogod
nych sytuacji podbramkowych, 
Start zeszedłby z boiska poko
nany. W meczu tym Startowcy 
uzyskali szczęśliwy wynik remi 
sowy. Zawiedli oni w zupełno 
ści swych sympatyków. Nie wy 
korzystali oni rzutu karnego w 
pierwszej połowie gry. Egzeku 
torem był Pertyński, Strzelona 
przez niego piłka trafiła w słu
pek.

Do niespodzianek zaliczyć na 
leży zwycięstwo Sparty Złotów 
nad Kol. Szczecinek w stosun
ku 4:2. Wynik ten jednak nie 
przyniósł żadnych zmian w ta
beli. W pozostałych spotka
niach zwycięstwo odnieśli fawo 
ryci.

Sparta Koszalin doznała ko
lejnej porażki ze swą imiennicz 
ką z Wałcza w stosunku 1:5 
(1:2) i zajmuje ostatnie miejsce. 
W Połczynie tamtejsza Sparta 
wygrała 4:2 (3:1) z Kol, D-arło- 
wo, a LZS Granice na własnym 
boisku pokonał zespół białogar 
dzkiego Kolejarza 3:1 (1:1), wy 
suwając się tym samym na dru 
gie miejsce w tabeli.

A oto tabelka klasy A:
Kol. Słupsk 13:3 23:8
LZS Grapice 12:2 29:5
Sp. Drawsko 12:2 19:6
Start Koszalin 11:3 20:12
Koi. Szczecinek 9:7 21:22
Sp. Wałcz 8:8 15:15
Bud. Człuchów 7:7 23:13
Sp. Połczyn 6:3 12:19
Kol. Białogard 5:9 13:14
LZS Stupsk 5:11 9:16
Kol. Darłowo 4:12 12:29
Sp. Złotów 3:11 9:24
Sp. Koszalin 1:13 12:34

lekka: Graczyk został zdyskwa 
hfikowany w spotkaniu ze Zja- 
wińskim, lekkopółśrednia: goś
cie zdobyli punkty walkowe
rem, lekkośrednia: Gotowiec- 
ki I pokonał Kozłowskiego, 
średnia: Marczewski nie roz
strzygnął walki z Lemieszew- 
skim, półciężka: Gotowieckie- 
mn II sekundant poddał Czy
żowskiego, ciężka: Kucharski, 
wypunktował Dodka. '

Reprezentanci województwa 
koszalińskiego w III lidze pił
karskiej ponieśli wczoraj po
rażki. Spodziewaliśmy się suk 
cesu Sparty Szczecinek w me 
czu z Brdą, tymczasem druty 
na nasza przegrała dość nie
oczekiwanie 1:3 (1:0). Nie po
zbawiło ją to jednak uprzed
nio zajmowanej lokaty, ale 
straciła szanse na uplasowanie 
się w czołówce tabeli pod ko
niec rundy wiosennej.

Zespół karliński miał za 
przeciwnika Pomorzanina, ze
spół pretendujący do I miej
sca.

LZS-owcy wypadli w tym 
meczu nadspodziewanie do
brze, ulegając jedynie 0:1 10:0).

Przodownik tabeli Gedania 
odniosła łatwe zwycięstwo 
4:0 (2:0) z Kolejarzem I-ębork. 
umacniając jednocześnie swo
ją lokatę. Sparta Gdynia na 
wyjazdowym meczu do Wło
cławka, pokonała tamtejszą 
Spartę 3:2 (2:1).

Trzy pierwsze drużyny w ta 
beli wyraźnie przewyższają 
swych nozostalych partnerów, 
wyprzedzając ich zdecydowa
nie tak pod względem dorob
ku punktowego jak i bramko
wego.

Po wypoczynek i radość 
na szlaki turystyczne

Nasz Oddział Okręgowy 
PTTK w roku bieżącym wy
kazuje dużo inicjatywy i po
mysłowości. Poza współpracą 
przy organizowaniu Ogólnopol 
skiego Spływu Wodami Polski 
do Granicy Pokoju, przygoto
wuje wiele ciekawych imprez 
turystycznych na terenie nasze 
go województwa. Najważniej
szą imprezą w tym sezonie 
będzie I Okręgowy Festiwal 
Turystyczny na Pojezierzu Po
morskim w dniach od 1 do 3 
lipca br. W ramach Festiwalu 
odbędą się raidy piesze, kolar
skie, wodne i motorowe. Na 
zakończenie, które odbędzie się 
w Szczccinku, przewidziane są 
imprezy sprawności turystycz
nej, jak tor przeszkód dla ko
larzy i motorowców, przygoto
wanie biwaku dla pieszych, ra 
townictwo kajakowe na wo
dzie, zawody sportowe, wystę
py zespołów artystycznych i 
zabawy ludowe.

Organizatorem Festiwalu 
jest powołany przez Zarząd 
Okręgu Polskiego Towarzy
stwa Turystyczno - Krajoznaw 
czego — Komitet Organizacyj
ny Festiwalu Turystycznego, 
działający przy Zarządzie O- 
kręgu PTTK w Koszalinie, ul. 
Zwycięstwa nr 39. W Okręgo
wym Festiwalu Turystycznym 
mogą brać udział drużyny 
zgłoszone przez organizacje ma 
sowę: ZMP, związki zawodo
we, Związek Samopomocy 
Chłopskiej, zrzeszenia sporto
we, szkolne (SKS) wojskowe, 
MO, Służba Polsce, turystycz
ne (PTTK), LPŻ, PZMot. oraz 
zakłady pracy.

Turyści zrzeszeni zgłaszają 
się bezpośrednio do kierow

Mecz Chojniczanka—Gwar
dia Gdańsk zakończył się wy
nikiem remisowym 1:1 (0:1). 
Gwardia Koszalin pauzowała 
ze względu na przełożenie me
czu z Kolejarzem Gdynia na 
termin późniejszy.

Tabelka III ligi przedstawia 
się następująco:

Gedania 13:3 27:5
Pomorzanin 12:4 17:9
Sp. Gdynia 12:4 17:13
Kol. Gdynia 9:5 24:8
Sp. Włocławek 8:6 10:8
Sp. Szczecinek 8:6 12:11
Chojniczanka 8:8 10:11
Brda 7:7 16:17
LZS Karlino 4:12 12:31
Kol. Lębork 3:11 7:16
Gw. Gdańsk 4:10 5:12
Gw. Koszalin 0:12 5 22

»Bezdomne« 
PKKF-y

W wielu miastach powiatowych 
naszego województwa trudno jest 
trafić do siedzib PKKF. Zresztą, 
to samo dotyczy siedziby Woje
wódzkiego Komitetu Kultury Fi
zycznej. której nie potrafiłby z 
pewnością odnaleźć niejeden ro
dowity koszalinlanin.

W Świdwinie PKKF mieści się 
na strychu: w Stawnie — na fa
cjatce. W Koszalinie rada okręgo
wa ZS Kolejarz przygotowuje się 
do hodowli gołębi. W ten sposób 
działacze ZS Kolejarz eheą wyko
rzystać dogodne warunki... stry
chowe. o właściwej pracy trudno 
bowiem marzyć.

Czas skończyć z „łaskawym" 
traktowaniem instancji sporto
wych. PKKF-y są prteclet częścią 
składową prezydiów rad narodo
wych 1 tak też należy je trakto
wać. Warto więc, aby prezydia 
rad narodowych przekonały się w 
jakich warunkach pracuje aktyw 
sportowy 1 postarały się o zapew
nienie mu należytych warunków 
lokalowych.

nictwa OFT, gdzie zostaną 
skompletowane drużyny, bądź 
też będą przydzieleni do in
nych zespołów. W OFT bio- 
rą udział drużyny w składzie: 
4—6 turystów pieszych, 4—5 
turystów - kolarzy, 3 kajaki, 
3 motocykle. Każdą drużynę 
prowadzi kierownik, który 
powinien być doświadczonym 
turystą.

Zgłoszenia przyjmują tere
nowe placówki PTTK bądź 
orgarzuteje, z których zgła
szają się uczestnicy, lub bez
pośrednio kierownictwo OFT.

Zgłoszenia należy dokonywać 
na „kartach zgłoszeń**. Równo 
cześnie ze zgłoszeniem należy 
wpłacić tytułem wpisowego 
10 zł od osoby przekazem 
pocztowym na adres: Zarząd 
Okręgu PTTK, Koszalin, ul. 
Zwycięstwa nr 39 z zaznacze
niem „OFT". W zamian ucze
stnicy otrzymują pamiątkowe 
znaczki z OFT.

W OFT drużyny biorą u- 
dział na własnym sprzęcie al
bo organizacji czy Instytucji 
zgłaszającej drużynę. Uczest
nicy OFT zdobywają normy 
do TOK, OTP, KOT na wa
runkach premiowych. Uczest
nicy pokrywają z własnych 
funduszów względnie dotacji 
następujące wydatki: opłata 
wpisowego 10 zł od uczestni
ka, kosztv noclegów na tra
sach, koszty przejazdów i wy
żywienia, koszty transportu 
sprzętu.

W najbliższych numerach 
„Głosu" podamy wykaz po
szczególnych tras dla wymie
nionych konkurencji w I OFT.

(w<)

godz. 20 rozpoczną się walki 
finałowe.

Po siódmej kolejce rozgry
wek piłkarskich w klasie A na 
czoło tabeli wysunął się słupski 
Kolejarz, po zwycięstwie na 
własnym boisku z Budowlany
mi Człuchów w stosunku 2:1 
(1:1). Słupszczanie mają przewa 
gę 1 punktu nad Spartą Draw 
sko i LZS Grapice oraz wyprze 
dzają o 2 punkty następną dru-

Pilkarze szwa carscy 
przegrywają 
w Szczecinie

Drugi mecz w Polsce szwajcar
skiej drużyny piłkarskiej drugiej 
ligi ASC St. iohonn (Bazyleo) nie 
przyniósł gościom sukcesu. Prze
grali oni po słabej grze z repre
zentacja Szczecina 0:3 (0:1). Pił
karze szczec ńscy w drugiej poło
wie prawie bez przerwy bombar
dowali bramkę gości zdobywojgc 
jednok tylko dwie bramki na sku
tek dobrej gry bramkarza szwaj
carskiego.

Sidło i Rut 
zaproszeni
«fo Helsinek

Fińska Federacja Lekkoatle
tyczna nadesłała do sekcji lek 
koatletycznoj GKKF zaprosze
nie dla Sidły i Ruta na udział 
w międzynarodowych zawo
dach. które rozegrane zostaną 
w stolicy Finlandii w dniu 
26 maja. Zaproszenie zostało 
przyjęte 1 zawodnicy polscy 
wyjadą prawdopodobnie w naj 
bliższych dniach do Helsinek.

(ano)



O tytuł 
przodującej 

drużyny 
Wprowadzone regulaminem 

SPN WKKF współzawodnictwo 
o tytuł przodującej drużyny 
piłkarskiej i najlepszego kota 
sportowego, Jest jednym z 
czynników podniesienia pozio 
mu dyscypliny wśród naszych 
piłkarzy.

M. in. punkty uzyskuje się 
za postawę piłkarzy na boisku, 
wypełnianie protokółów, ty
powanie kandydatów na sę
dziów Itp.

Wyniki współzawodnictwa za 
I kwartał br. przedstawiają 
się następująco:

W klasie A przoduje sparta 
Złotów — (20 punktów dodat
nich I o ujemnych), Sparta Ko
szalin (15 i 0) oraz Kolejarz 
Białogard (5 i 0).

W północnej grupie klasy B 
wzorowym postępowaniem wy 
różnią się LZS Sławno (15 i 0). 
Znicz Sianów (10 i 0) oraz LZS 
Tychowo (15 i 1).

W grupie południowej na u- 
znanie zasługuje Sparta Kra
jenka (35 punktów dodatnich), 
która wyprzedza Spartę Miast 
ko (13 1 0) oraz Spartę Bytów 
(5 i 1).

Wyniki współzawodnictwa 
ogłaszane będą przez SPN 
WKKF pod koniec każdego 
kwartału. (ano)

Siatkarze i tenisiści rozpoczynają walkę 
o tytuły mistrzowskie

Mimo niesprzyjających wa
runków atmosferycznych, let
ni sezon sportowy w wojewódz 
twie koszalińskim trwa w pel 
ni już od paru tygodni.

Po piłkarzach, lekkoatletach, 
kolarzach i motorowcach, przy 
stąpią do walki o mistrzow
skie punkty siatkarki i siatka
rze klasy A i B.

Czy okres zimowy został na 
leżycie wykorzystany przez in 
struktorów na przygotowanie 
drużyn do bojów o prymat w 
siatkówce, przekonamy się już 
za kilkanaście dni.

W grupie męskiej walczyć 
będzie 7 drużyn: Sparta Szcze
cinek, Gwardia Koszalin, Spar 
ta Drawsko, Włókniarz Zlocie 
nieć. Zryw Koszalin, Zryw 
Słupsk oraz Sparta Koszalin.

Z zeszłorocznych A-klasow- 
ców widzimy 4 zespoły. W wy 
niku rozgrywek mistrzostw 
klasy B awans do A klasy u- 
zyskały: koszaliński i słupski 
Zryw oraz Sparta Koszalin.

Po majowych imprezach kolarskich...
— W tym miesiącu nasi ko

larze nie mogą narzekać na 
brak imprez — stwierdził z sa 
tysfakcją jeden z działaczy tuż 
po przeprowadzonym we wto
rek wyścigu ulicznym o pu
char WKKF.

Zgadzamy się całkowicie z 
tym twierdzeniem. Tak boga
tego miesiąca nasi kolarze bo
daj że jeszcze nie mieli. I sym 
patycy kolarstwa również. 
Przez 16 dni w napięciu śledzi
liśmy walkę kolarzy — uczest
ników VIII Wyścigu Pokoju 
na szosach CSR, NRD i Pol
ski. 8 maja w całym wojewódz 
twie, dla uczczenia Wyścigu 
Pokoju, odbyły się masowe 
ZMP-owskie raidy kolarskie. 
Tydzień później nastąpił start 
do ZMP-owskich wyścigów po
koju, a w ub. wtorek na uli
cach Koszalina mogliśmy ob
serwować piękną walkę na
szych kolarzy o puchar 
WKKF.

Wszystkie wspomniane im
prezy były żywym zaprzecze
niem teoryjki, jakoby koszali- 
nianie nie interesowali się 
sportem kolarskim. VIII Wy
ścig Pokoju ma już bogatą

A. Marks (LZS 
Miastko)

Zdobywca III 
miejsca w wyści
gu o puchar 
WKKF od nieda
wna jeździ na 
prawdziwym ro
werze wyścigo
wym. Zrzeszenie 
LZS. widzgc cią
głe postępy An
drzeja i jego bra 
ta — Michała - 
zaopiekowało się 
nimi. Już dzisiaj 
bracia Markso
wie stanowię gro 
źny duet i należą 
do czołówki na
szego wojewódz
twa.

Grupę siatkarek tworzą ze
społy zakwalifikowane do kla
sy A przez sekcję siatkówki 
WKKF: Zryw Słupsk, Kole
jarz Białogard, Sparta Kosza
lin, Włókniarz Drawsko, Bu
dowlani Kołobrzeg, Budowla
ni Sławno, Budowlani Człu
chów i Sparta Drawsko.

Rozgrywki przeprowadzane 
będą systemem turniejowym. 
W pierwszym z nich w dniu 
5 czerwca w Szczeclnku w gru 
pie męskiej wystąpią drużyny 
szczecineckiej i koszalińskiej 
Sparty i słupskiego Zrywu, na 
tomiast w Koszalinie złocle- 
nieckiego Włókniarza, draw
skiej Sparty oraz koszalińskie 
go Zrywu i Gwardii.

Siatkarki walczyć będą 
w Kołobrzegu przy udziale ze 
społów: Zryw Słupsk, Bud. 
Sławno, Kol. Białogard i Bud. 
Kołobrzeg. W Człuchowie wy i 
stąpią: Wł. Darłowo, Bud. 
Człuchów, Sp. Drawsko 1 Ko-1 
szalin.

Po pierwsze j niedzieli rozgry 
wek, na podstawie aktualnej 
formy zawodników, ustalona 
zostanie reprezentacja siatka
rek i siatkarzy na zawody do 
Gdańska w dniu 10—12 czerw
ca br.. o Puchar Ziem Nadbał
tyckich i Nadodrzańskich.

Jednocześnie z siatkarzami 
wyjdą na korty tenisiści. Przy 
gotowania organizacyjne do se 
zonu zostały w poważnej mie
rze poczynione, ale nienajle- 
niej jest z formą zawodników. 
Np. w Koszalinie tenisiści od 
dłuższego czasu oczekują na 
korty, by móc prowadzić tre
ningi. przygotowujące ich do 
ciężkich spotkań.

Działacze Sparty i sekretarz 
rady okręgowej tego zrzesze
nia, ob. Dziółko, wyznaczyli ja 
ko ostateczny termin ocjdania 
kortów do użytku dzień 
10. VI.

Zrealizowanie tych przyrze
czeń rozwiązałoby problem tre 
ningów. Trzeba więc z miej
sca przystąpić do pracy.

W lipcu Koszalin gościć bę
dzie reprezentacje tenisistów 
7 województw w ramach roz
grywek o Puchar Ziem Nad
bałtyckich i Nadodrzańskich.

Wkrótce tenisiści mają przy 
stąpić do rozgrywek mistrzów

tradycję i nawet obojętni wo
bec sportu, w dniach jego 
trwania spędzają niejedną go
dzinę przy głośnikach, nad ta
belami ilustrującymi pozycje 
poszczególnych zawodników 
czy zespołów. Wielce pocie
szającym jest fakt, że raidy 
ZMP-owskie i wyścigi obser
wowały liczne rzesze ludzi, 
wśród których dużo zwłaszcza 
było dzieci i młodzieży. Wy
ścig szosowy zorganizowany w 
Słupsku, a jeszcze bardziej — 
wyścig uliczny w Koszalinie, 
wykazały, że ludność żywo in
teresuje się sportem kolar
skim. W Koszalinie startowali 
czołowi kolarze polscy zrzesza 
nia sportowego Start. Impreza 
zgromadziła wzdłuż trasy kil
ka tysięcy ludzi, mimo że 
dzień był powszedni, a godzina 
startu dość późna. Tym wszyst 
kim, którzy twierdzą, iż ko
larstwo u nas „nie chwyci", 
warto by pokazać rozentuzjaz
mowanych kibiców otaczają
cych Staszka Matuszewskiego 
po zwycięskim zakończeniu 
wyścigu, jak dopingowano star 
towców z© Słupska, gdy ci 
wyprzedzili w klasyfikacji dru 
żynowej swoich renomowa
nych kolegów z kadry zrzesze 
nia i wiele podobnych momen 
tów.

A ■wyniki? Nasi kolarze po
kazali, że zasługują na uwa
gę. Mimo silnej konkurencji 
Matuszewski i startowcy Ka- 
roszewski, Brzeziński i Ka- 
sprzyński wyszli zwycięsko z 
tej imprezy. To mówi wiele. 
Nasi kolarze chcą walczyć i 
potrafią zwyciężać.

Wreszcie doczekali się opie
ki kolarze z Miastka. Bracia 
Marksowie na rowerach wy
ścigowych, przydzielonych im 
przez zrzeszenie LZS poka
zali, że potrafią być groźni.

Mamy więc entuzjastów 
sportu kolarskiego, mamv — 
chociaż niewielu — dobrych 

skich. Na podstawie wykazy
wanej przez nich formy w 
tych zawodach, ustalona zosta 
nie kadra wojewódzka do re
prezentowania naszych barw 
w walce o puchar.

Rozpoczęcie sezonu teniso
wego nie powinno być wyłącz 
nie „sprawą wewnętrzną'' 
działaczy koszalińskich. Cho
dzi o to, by sekcja tenisa 
WKKF, zrzeszenia i instrukto
rzy zajęli się całością przygo
towań również w terenie.

Przypominamy, że zgłoszenia 
drużyn należy nadsyłać do 
ST WKKF do dnia 28 bm.

(ANO)

Z działalności bytowskich kół L P Z
Ostatnio w Bytowie odbyła się 

I Konferencja Powiatowa Ligi 
Przyjaciół Żołnierza. Zebrani pod
sumowali dotychczasowy dorobek 
kół LPŹ paw. bytowskiego. Doro
bek ten nie jest mały. Przeszko
lono 3 407 członków w zakresie 
strzelectwa, terenoznawstwa, łą
czności radiowej, motoryzacji, mo 
delarstwa itp. W akcji szkolenio
wej wyróżnił się słuchacz Uni
wersytetu Ludowego w Jasieniu — 
A. Wirkus, prowadzący szkolenie 
w bytowskim PGM. Prowadzone 
przez niego zajęcia były intere
sujące, toteż cieszyły się powo
dzeniem słuchaczy.

Źle natomiast wywiązywali się 
z obowiązków kierowników szko
lenia G!erszewski, Szefler I inni, 
którzy często zawodzili, zniechę
cając członków kół do uczęszcza
nia na szkolenie.

W okresie kampanii sprawo- 
zdawczo-wyborczei koło prowadzi 
ły ożywioną działalność propa
gandową. Zredagowano kilkadzie 
siąt gazetek ściennych, wzrosła 
znacznie prenumerata takich p:sm 
jak ..Elpeźetowiec", „Skrzydlata 
Polska" > innych.

Na konferencji podkreślano 
dobrą współpracę kół przy UL w 
Jasieniu I Liceum Pedagogicznym 
w Bytowie oraz zainteresowanie 
pracą kół LPŹ ze strony KP PZPR. 
Skrytykowano Jednocześnie za brak 
współpracy Zarząd Powiatowy

kolarzy. Czegóż więc brak, 
aby wreszcie nasze kolarstwo 
ruszyło pełną parą naprzód?

Przede wszystkim brak 
sprzętu. I to jednak jest prze
szkoda, którą można pokonać. 
Wystarczy, aby rady okręgowe 
zrzeszeń zainteresowały się 
sportem kolarskim. Start i 
LZS potrafiły zdobyć rowery 
dla swych zawodników. Czy 
nie stać na to Spartę, Koleja
rza lub Budowlanych? Niewąt 
pliwie tak. Aby jednak w tych 
zrzeszeniach mógł się rozwijać 
sport kolarski, działacze mu
szą zatroszczyć się o zaspoko
jenie potrzeb kolarzy, udo
stępnić chętnej do kolarstwa 
młodzieży odpowiedni sprzęt 
Stosunek do kolarzy musi 
zmienić także WKKF. Trzeba 
umożliwić czołówce starty w 
silnej konkurencji, a początku 
jącym — chociażby liczne star 
■ty na rowerach turystycznych.

Maj obfitował w zawody ko
larskie. Do końca roku pozo
stało jednak jeszcze szereg 
miesięcy. Podtrzymać tradycje 
majowe, organizować wyścig! 
szosowe i uliczne — oto droga 
prowadząca do rozwoju nasze
go kolarstwa.

WKKF powinien znaleć też 
fundusze na wysłanie naszej 
reprezentacji na wyścig po 
Dolnym Śląsku lub na inne po 
ważniejsze zawody do sąsied
nich okręgów — Szczecina czy 
Gdańska.

Rozwój kolarstwa koszaliń
skiego hamuje także brak prze 
szkolonych działaczy. WKKF 
zaplanował co prawda na rok 
bieżący przeszkolenie kilku
dziesięciu sędziów tej dyscy
pliny, ale — jak dotąd — nie 
rozpoczęto pracy w tym kie
runku.

Brak jest także instrukto
rów. Sprawą tą winny się za
jąć zrzeszenia posiadające sek 
cje kolarskie lub mające za
miar je stworzyć. Wyszkolenie 
kadry działaczy pozwoli lepiej 
przeprowadzać imprezy kolar
skie i lepiej przygotowywać 
zawodników do startów.

(ir)

Z obiektywem na mecie 
VIII Wyścigu Pokoju

VIII Wyścig Pokoju dobiega końca. Czołówka wjechało już 
na ulico Wa 'zciwy. Belgowie Verhelst i Van loo-zeren oraz 
Kubr (CSR) przejeżdżają obok Pałacu Kultury i Nauki.

LZS Karżniczku 
wygriwa 
w Słupsk u

Na stadionie słupskiego Koleja
rza odbył się ostatnio towarzyski 
mecz piłkarski pomiędzy miejsco 
wą Spartą a LZS z Karżniczkt. 
Wygrali goście 3:1 (1:0). Do przer
wy przewagę inieli piłkarze Spar 
ty, jednak atak tej drużyny nie 
potrafił wykorzystać szeregu sytu
acji podbramkowych. Po przerwie 
sytuacja uległa wyraźnej zmianie 
na korzyść LZS. Dopiero 2 min. 
przed końcem meczu Sparta zdo
była honorowy punkt.

Wśród nieprzebranych tłumów kolarze mijają MDM.

Zwycięzca etapu tódź-Warsza wa Verhe!st (Belgia) na ostatnim 
wirażu przed metą na stadionie Wojska Polskiego.

ZMP, Komendę Powiatową PO 
„SP" oraz ZP TPPR.

W. PEREHUDA 
korespondent „Głosu”

Zwycięzca w klasyfikacji in
dywidualnej Gustaw Schur 
(NRD). Zwycięska drużyna CSR odby va rundę honorową.

Najlepszy kolarz polski Stanisław Królak na ostatnim wtraiu 
przed metq wielkiego wyścigu.

Dobrze w zespole 
jzorzej
w gospodarstwach

Zespół PGR Lotyń należy do 
przodujących zespołów Zjednoczę 
nta Szczecinek w akcji wiosenno- 
siewnej 1 w sadzeniu okopowych. 
Ostatnio sportowcy tegoż zespołu 
zobowiązali się pomagać zespołowi 
podczas szczególnego nasilenia ro 
bót w godzinach wolnych od pra
cy. Sportowcy Lotynla potrafią 
pogodzić sport z pracą zawodową. 
Dużą zasługę ma w tym dyrektor 
zespołu — ob. Grende, który inte 
resuje się rozwojem kultury fi
zycznej wśród swych pracowni
ków i pomaga sportowcom w mia 
rę swych możliwości.

Trzeba Jednak zwrócić uwagę, 
że sport rozwija się tylko w sa
mym Lotynlu. W pozostałych go
spodarstwach zespołu sytuacja 
jest duto gorsza. Np. Turowo III 
ma kilkudziesięciu pracowników, 
którzy jednak nie uprawiają spor 
tu z powodu braku sprzętu. A 
tymczasem zespół posiada w maga 
zynie rezerwowe statki, piłki 1 sto 
ły ptng-pongowe. Są więc warun
ki, aby wszystkim pracownikom 
zespołu umożliwić uprawianie spor 
tu.

B. W.
korespondent „Głosu"


